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یارانه ها پرداخت  میزان  در  تبعیض 
طبقاتی فاصله  کاهش  برای  راهی   

لامینور؛ اکران  بهانه  به 

شدند بازیگر  که  خوانندگانی 

رضوی: خراسان  در  فقیه  ولی  نماینده 

شهادت و  جهاد  فرهنگ 
است   متجلی  فردوسی  حماسه  در   

است شمالی  آمریکای  از  کانادا  در  ملی  تیم  دوم  حریف  استیلی:   

از بعد  آرژانتین  و  برزیل  با 
می کنیم! بازی  جهانی  جام   

مسیر مذاکرات از بن بست 
خارج شده است؟
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کوثری : بهتر بود، اطلاع رسانی یارانه ای 
دولت زودتر شروع می شد

اقتصــاد بایــد شــفاف و روشــن شــود ، قیمت هــا بایــد در تمامــی فروشــگاه های کوچــک 
و بــزرگ شــفاف اعــام شــود و هــر کســی نتوانــد قیمت گــذاری شــخصی انجــام شــود.

حــذف ارز ترجیحــی ، ناگهانــی بــه مرجلــه اجــرا رســید و موافقــت هــا و مخالفــت هایــی 
را برانگیخــت ، هرچنــد، اغلــب منتقــدان هــم باوجــود پافشــاری بــر مواضــع خــود تاکیــد 
دارنــد ، اکنــون، زمــان مناســبی بــرای مخالــف خوانــی نیســت و بایــد دولــت را بــرای بــه 
ثمــر رســاندن کــم هزینــه طــرح ، یــاری کــرد و ازجملــه ، بــا یــادآوری نواقص و کاســتی 

هــای طــرح پرداخــت یارانــه جدیــد ، از بــار ســنگین تامیــن معیشــت مــردم کاســت .
محمــد اســماعیل کوثــری ، در زمــره فعــالان سیاســی اســت کــه از مــدت هــا قبــل بــر 
ضــرورت اصــاح رونــد ارز ترجیحــی تاکیــد داشــت و معتقــد بــود ایــن جراحــی بــزرگ 
بایــد انجــام شــود . او ، اینــک نیــز از اقــدام دولــت ، دفــاع قاطــع مــی کنــد و معتقــد 
اســت : »کســانی کــه واقعــا اعتــراض دارنــد بــرای عــدم واریــز یارانــه کــه راه اعتــراض 
ــرای آنهــا مشــخص شــده و از طــرف دولــت اعــام شــده کــه چــه اقدامــی  کــردن ب
ــگاه  ــد و مســجد و پای ــد شــلوغ کنن ــه می خواهن ــده ای دیگــر ک ــد. ع ــد انجــام دهن بای
بســیج را می ســوزانند، مشــخص اســت ایــن افــراد عنــاد دارنــد. قانــون بایــد ایــن افــراد 
را دســتگیر کنــد و محکــم بــا آنهــا برخــورد کنــد و بــه هیــچ وجــه نبایــد در برابــر آنهــا 

کوتــاه آمــد.«
در ادامــه گفت وگــو خبرآنایــن بــا ســردار محمداســماعیل کوثــری ، نماینــده تهــران در 

مجلــس یازدهــم را بخوانیــد:
ــه  ــه حــذف ارز ترجیحــی ب ــد ک ــه بودی ــن گفت ــا خبرآنای ــو ب ــت و گ ــر در گف ــش ت پی
مــردم فشــاری وارد نخواهــد کــرد و اعتراضــی ماننــد ســال ۹8 شــکل نخواهــد گرفــت...

ــاس  ــل قی ــا قاب ــرد و اص ــه ک ــال ۹8 مقایس ــان س ــا آب ــروز را ب ــرایط ام ــوان ش نمی ت
ــه  ــده ای توجی ــده، ع ــز نش ــا واری ــا آنه ــه یارانه ه ــن ک ــت ای ــه عل ــده ای ب ــت. ع نیس
ــی  ــد. زمان ــاد دارن ــی عن ــر کاری کن ــا را ه ــه آنه ــده ای دیگــر هســتند ک نشــده اند و ع
کــه کار بزرگــی انجــام می شــود یکســری می خواهنــد بــه عنــوان مخالــف ابــزار وجــود 
ــا  ــرد و ج ــز ک ــا را واری ــت یارانه ه ــه دول ــد ک ــردم دیدن ــت م ــا اکثری ــی قطع ــد ول کنن
ــن  ــت صــادق اســت. ای ــردم متوجــه شــدند دول ــا م ــرد ام ــه ک ــردم را توجی ــاز م دارد ب
ــد  ــاس نیســت. اطاحــات اقتصــادی اســت کــه بای ــل قی ــان قاب ــا آب موضــوع اصــا ب
ــت  ــن دول ــا ای ــد ام ــته انجــام می دادن ــای گذش ــد دولت ه ــن کار را بای ــود. ای انجــام ش
ــه  ــن کار را ب ــته ای ــای گذش ــم. دولت ه ــام می ده ــن کار را انج ــد ای ــه می گوی صادقان
ســال آخــر دوره خــود موکــول می کردنــد و اگــر دولــت بــه نفــع خــود عمــل می کــرد 
ــا در ســال اول  ــدام را انجــام مــی داد ام ــن اق ــا چهــارم خــود ای ــد در ســال ســوم ی بای
ــه نتیجــه مطلــوب برســد  اصــاح اقتصــادی را انجــام داده اســت و واقعــا می خواهــد ب

ــه اقتصــاد مطلــوب برســیم. ــا از وضعیــت اقتصــاد نامطلــوب ب ت
ــده  ــورم ش ــث ت ــدی باع ــه نق ــه یاران ــده ک ــورد داده ش ــن م ــادی در ای هشــدارهای زی

اســت؟
اقتصاددانــان مجلــس و دولــت ایــن مســئله را در کمیســیون تلفیــق بررســی کردنــد و در 
نهایــت در صحــن علنــی مجلــس کــه مــا بودیــم و توضیحاتــی کــه داده شــد، نتیجــه 
ایــن شــد کــه ۲50 هــزار میلیــارد تومــان در تبصــره 1۴ بــرای ایــن موضــوع قــرار دادنــد 
تــا دولــت بتوانــد ریالــی آن را در اختیــار مــردم قــرار دهــد. ایــن اقــدام دولــت قانونــی و 

کامــا مشــخص اســت کــه دولــت شــروع کــرده و مجلــس از آن حمایــت خواهدکــرد.
در حــال حاضــر چــرا برخــی از مجلســی ها نشــان می دهنــد کــه بــا تصمیمــات دولــت 

مخالــف هســتند؟
ــت  ــد و مخالف ــف آن بودن ــدادی مخال ــه رای آورده تع ــی ک ــرح زمان ــن ط ــره ای بالاخ

ــت. ــره نیس ــت و غیرمنتظ ــی اس ــت طبیع ــا حال ــده ای کام ع
کوثری : بهتر بود ، اطاع رسانی دولت زودتر شروع می شد 

اطاع رسانی دولت را تا چه اندازه موثر و کارآمد می دانید؟
ــت  ــود و در نهای ــر ب ــی بهت ــر شــروع مــی شــد ، خیل ــت زودت اگــر اطــاع رســانی دول
ــه  ــن مســائلی کــه ب ــم ای ــی گذاشــته و امیدواری ــرات خوب ــد اث حــالا کــه شــروع کردن
وجــود آمــده حــل شــود. هــر اصاحــی بــا چنیــن مســائلی همــراه اســت. انشــاا.. دولــت 
ــن  ــه ای ــد ک ــل کنن ــد عم ــت و وزرا داده ان ــدگان دول ــه نماین ــی ک ــا توضیحات ــد ب بتوان

اصــاح تبعــات بســیاری کمــی از خــود نشــان دهــد.
دولــت کاری انجــام می دهــد کــه ضــرورت اقتصــاد ماســت و بایــد ایــن اقــدام انجــام 
ــام  ــان و واردات اق ــت ۴۲00 توم ــا قیم ــواری ب ــاق، رانت خ ــائل قاچ ــه مس ــود ک ش

ــرود. ــن ب ضــروری از بی
توصیه شما درباره نحوه ببرحورد با مردم معترض چیست؟

کســانی کــه واقعــا ، معتــرض عــدم واریــز یارانــه هســتند ، راه اعتــراض کــردن بــرای 
آنهــا مشــخص شــده و از طــرف دولــت اعــام شــده کــه چــه اقدامــی بایــد انجــام دهند. 
عــده ای دیگــر کــه می خواهنــد شــلوغ کننــد و مســجد و پایــگاه بســیج را می ســوزانند، 
ــد و  ــراد را دســتگیر کن ــن اف ــد ای ــون بای ــد. قان ــاد دارن ــراد عن ــن اف مشــخص اســت ای

محکــم بــا آنهــا برخــورد کنــد و بــه هیــچ وجــه نبایــد برابــر آنهــا کوتــاه آمــد.

  قنبری
ارز ترجیحی باید تدریجی حذف می شد

داریــوش قنبــری گفــت: دولــت می توانســت نــرخ ارز ترجیحــی را از چهــار هزارتومــان 
بــه شــش هــزار تومــان و ســپس بــه هشــت هــزار تومــان افزایــش دهــد و همین طــور 
ــش  ــت افزای ــردم فشــار شــدیدی از باب ــا م ــد ت ــک کن ــی نزدی ــه قیمــت واقع آرام آرام ب

ــد. ــس نکنن ــا ح قیمت ه
وضعیــت بــازار متاطــم اســت و مــردم نگــران از آینــده هســتند. قیمت هــا بعــد از حــذف 
ترجیحــی بــه شــدت بــالا رفتــه امــا در عیــن دو نوبــت یارانــه بــه حســاب بخشــی از 
ــن آشــفتگی  ــده ای ــز شــده اســت. حــالا مشــخص نیســت در روزهــای آین ــردم واری م

ــر؟ ــا خی ــد ی ــش می کن فروک
ــوز«  ــه »نامه نی ــن موضــوع ب ــاره ای ــی، درب ــر سیاس ــال و تحلیلگ ــری، فع ــوش قنب داری
ــه  ــه ب ــا توج ــه مطــرح اســت و ب ــذف ارز ترجیحــی مدت هاســت ک ــت: »بحــث ح گف
ماحظاتــی کــه وجــود دارد؛ از جملــه جلوگیــری از رانــت و قاچــاق چــاره ای جــز حــذف 
ــا تمــام ایراداتــی کــه بــه  آن وجــود نداشــت امــا دولــت عجلــه کــرد. بــه هــر حــال ب
ارز ترجیحــی وجــود داشــت امــا باعــث می شــد کــه اقامــی ماننــد دارو، نــان و... کــه 
در همیــن چنــدروز افزایــش قیمــت زیــادی داشــته باشــد و حتمــا فشــار تورمــی بالایــی 
ــد.  ــرار می گیرن ــه وجــود مــی آورد و اقشــار ضعیــف بیــش از پیــش تحــت فشــار ق را ب
ــه  ــرای دهک هــای مختلــف در نظــر گرفت ــی را ب ــه 300 و ۴00هــزار تومان ــت یاران دول
ــت  ــع دول ــد. در واق ــن بزن ــورم دام ــش ت ــر افزای ــد ب ــم می توان ــن ه ــه همی ــت ک اس
می خواهــد بــا ایــن یارانه هــا بــه اقشــار ضعیــف کمــک کنــد امــا بــار تورمــی بــر اقشــار 

ــد«. ــنگینی وارد می کن ــار س ــد فش کم درآم
او ادامــه داد: »معقــول ایــن بــود کــه حــذف ارز ترجیحــی بــه صــورت تدریجــی انجــام 
ــه  ــری بودج ــی از کس ــا بخش ــام داد ت ــرعت انج ــه س ــدام را ب ــن اق ــت ای ــد. دول می ش
ــار  ــت از چه ــا می توانس ــد ام ــری کن ــی جلوگی ــش نقدینگ ــران و از افزای ــود را جب خ
هزارتومــان بــه شــش هــزار تومــان و ســپس بــه هشــت هــزار تومــان افزایــش دهــد و 
همین طــور آرام آرام بــه قیمــت واقعــی نزدیــک کنــد تــا مــردم فشــار شــدیدی از بابــت 
ــج  ــه تدری ــم ب ــه ه ــری بودج ــکل کس ــن ش ــه ای ــد. ب ــس نکنن ــا ح ــش قیمت ه افزای

ــود«. ــول نب ــق پ ــه خل ــازی هــم ب ــران می شــد و نی جب
ایــن فعــال سیاســی همچنیــن بیــان کــرد: »اکنــون ایــن نگرانــی وجــود کــه حــذف ارز 
ترجیحــی دامنــه تورمــی را زیــاد کنــد. یارانه هــای 300 و ۴00 هــزار تومانــی نمی تواننــد 

جبــران تــورم موجــود را کننــد«.
ــا  ــت ام ــاد اس ــت و فس ــری از ران ــت جلوگی ــتدلال دول ــت: »اس ــان گف ــری در پای قنب
ــه  ــر از ۴۲00 تومــان نگــه دارد و ب ــا قیمتــی کمــی بالات می توانســت ارز ترجیحــی را ب
ــوی فســاد و  ــی جل ــق نظارت ــا ســازوکارهای دقی ــج قیمتــش را افزایــش دهــد و ب تدری
رانــت را بگیــرد تــا فشــار شــدید اقتصــادی بــر مــردم تحمیــل نشــد و احیانــا مشــکات 

اجتماعــی بــه وجــود نیــاورد«.

مسیر مذاکرات از بن بست خارج شده است؟
رضــا نصری تحلیلگر سیاســت خارجی معتقد 
است که به دنبال ســفر انریکه مورا هماهنگ 
کننده اتحادیه اروپــا، مذاکرات احیای برجام از 

حالت »برزخی« خارج شده است.
رضا نصــری در تحلیل خود از اظهارات جوزپ 
بــورل مبنی بر اینکه نتیجه ســفر انریکه مورا 
بــه تهارن مثبت بوده و مذاکرات از بن بســت 
خارج شده است، به »انتخاب« گفت: »پیش از 
سفر آقای مورا به تهران، این تصور داشت نزد 
تحلیل گران شکل می گرفت که طرفین تلویحاً 
به یــک »وضعیت برزخی« خــو گرفته اند، به 
این نحو که نه ایران قصد دارد در عمل برنامه 
هســته ای خود را گســترش دهد و نه آمریکا 
می خواهد متقاباً به بــار تحریم ها اضافه کند. 
یعنی به نظر می رســید یک حالت »نه جنگ، 
نه صلح« مزمن عماً بر فضای مذاکرات حاکم 
شــده و هر دو طرف هم به همین حد بســنده 

کرده  اند.«
وی ادامه داد: »به نظرم در سفر اخیر آقای مورا 
به تهران و متعاقباً در سفر امیر قطر و مواضعی 
که پیرو آن مطرح شد، تا حدودی روشن شد که 
این برداشت باطل است و اراده غالب در هر دو 
طرف رسیدن به توافق و خروج از این وضعیت 
فرسایشی ست. به عبارت دیگر، بعد از یک وقفه 
طولانی در مذاکرات، فعاً »اراده سیاســی« در 

هر دو دولت ایران و آمریکا احیا شــده اســت 
تــا در گام بعدی به تاش بــرای رفع موانع و 
احیای برجام بپردازند. البته، پیشرفت مذاکرات 
منطقــه ای میان تهران و ریــاض و همچنین 
تغییر و تحولاتی که با جنگ اوکراین در صحنه 
بین المللی، به ویژه در زمینه تامین سوخت اروپا 
حاصل شده، به تقویت و احیای این اراده کمک 

کرده است.«

نصــری همچنین در ارزیابی خــود از واکنش 
حســین امیرعبداللهیــان و علی شــمخانی و 
همچنین واکنــش ســخنگوی وزارت خارجه 
آمریکا که توپ را به زمین ایران انداخت و گفت 
که با توافق فاصله داریم، عنوان کرد: »مواضع 

رســانه ای و توئیتری معمولًا بــا ماحظات و 
محاســبات خاصــی تدوین می شــود، چرا که 
مخاطبــان متعــدد و متضــادی دارد و اهداف 
خاص خود را دنبال می کند. در ادبیات سیاسی 
 Posturing غرب اصطاحا به این نوع مواضع
می گویند. اما این مواضع الزاماً همیشه با آنچه 
در صحنه در جریان اســت تطابق کامل ندارد. 
مواضعی که مقامات رســمی ایران و آمریکا در 

واکنــش به تحولات اخیر بــه صورت عمومی 
بیان کرده اند نیز احتمالًا از همین جنس است. 
اما به نظر می رســد آنچه در پشــت صحنه در 
جریان است مثبت تر از آن چیزی است که علناً 

بیان می شود.«

این تحلیلگر مســائل بین الملل در پاسخ به این 
پرسش که ســناریوی محتمل در مورد اتفاقات 
پیش رو چیســت، بیان کرد: »یک ســناریوی 
مطلوب می تواند این باشد که ایران و عربستان 
و کشــورهای عرب منطقه بــا یکدیگر به یک 
توافــق جمعی در حــوزه همکاری های امنیتی 
دست یابند تا به واســطه آن زیاده خواهی ها و 
تندروی های واشــنگتن در مورد سیاست های 

منطقــه ای ایران نیــز تعدیل شــود. در واقع، 
عادی ســازی روابط میــان تهــران و ریاض 
عمــاً بهانه »سیاســت های منطقه ای ایران« 
را از آمریکا تا حدودی ســلب می کند و به تبع 
احتمال خــروج دولتی بعــدی جمهوریخواه از 

برجام - دســت کم به این بهانــه - را کاهش 
می دهد. مضاف بر اینکه  لابی های عربســتان 
سعودی و امارات در واشنگتن نیز که در ترغیب 
ترامپ به خروج از توافق هسته ای نقش مهمی 
ایفا کردند، ایــن بار تمایل چندانی به فعالیت و 
اعِمال فشار برای خروج مجدد آمریکا از برجام 

نخواهند داشت.«
این حقوقدان در ادامه افزود: »توافق منطقه ای 
ایران و عربستان در بعُد سیاست داخلی نیز برای 
دولت بایدن مطلوب خواهد بــود؛ چرا که تیم 
بایدن معتقد است برای اینکه بتواند با کم ترین 
هزینه سیاســی به مطالبات مذاکراتی ایران تن 
دهند لازم است همزمان یک دستاورد خاص و 
چشم گیر نیز به افکار عمومی و بازیگران صحنه 
سیاست آمریکا نشان دهند. این دستاورد خاص 
که تا حدودی بایدن را از هجمه های تبلیغاتی و 
سیاسی در آستانه انتخابات میان  دوره ای کنگره 
مصون نگه خواهد داشت، می تواند عادی سازی 
روابــط تهران و ریاض پــس از قریب به چهار 
دهه تنش فرسایشــی باشــد. به عبارت دیگر، 
توافــق تهران و ریاض به بایــدن این فرصت 
را خواهد داد تا آشــتی ایران و عربســتان را به 
عنوان دســتاورد سیاست خارجی خود و یکی از 
پیام های احیای برجام معرفی و از آن در آستانه 

انتخابات بهره برداری سیاسی کند.«

دیدگاه

آیاجنگدامنناتومیگیرد
اعلامرسمیفنلاندبرایدرخواستعضویتدرناتو

مجلسشفافمیشود

در بحبوحه درگیری ها در اوکراین، رئیس جمهور 
و دولــت فناند اعام کردند این کشــور قصد 

دارد برای عضویت در ناتو درخواست دهد.
و  رئیس جمهــور  بین الملــل:  نورنیوز-گــروه 
دولت فناند امروز )یکشــنبه( اعام کردند که 
این کشــور قصد دارد بــرای عضویت در ناتو 
درخواســت دهد تا راه را برای گسترش ائتاف 
نظامی 30 کشــور غربــی در بحبوحه عملیات 
نظامــی ویژه روســیه در اوکرایــن و در میانه 

هشدارهای مسکو، هموار کند.
به گــزارش خبرگــزاری »آسوشــیتد پرس«، 
»ســائولی نینیســتو« رئیس جمهور و »ســانا 
مارین« نخســت وزیر فناند در یک کنفرانس 
خبــری مشــترک در کاخ ریاســت جمهوری 
هلســینکی این تصمیم را اعام کردند. انتظار 
می رود پارلمان فنانــد در روزهای آینده این 
تصمیم را در اقدامی که بیشتر جنبه تشریفاتی 
دارد، تایید کند. ســپس درخواســت رســمی 
عضویت فناند به مقر ناتو در بروکســل ارسال 
خواهد شد که به احتمال زیاد هفته آینده خواهد 

بود.
پیش تر، »آنالنــا بائربوک« وزیــر امور خارجه 
آلمان گفــت، در صورتی که فناند و ســوئد 

تصمیم به درخواســت عضویت در ناتو بگیرند، 
آلمان تمام آمادگی هــا را برای فرآیند تصویب 
ســریع انجام داده و در عین حال بر نیاز هر دو 

کشور به تضمین های امنیتی تاکید کرد.

او در دومین روز از مذاکرات با همتایان خود در 
ناتو، به خبرنــگاران در برلین گفت آلمان همه 
چیز را برای انجام فرآیند تصویب ســریع آماده 
کرده است. وزیر خارجه آلمان افزود که وزرای 

خارجه عضو ناتو در شام روز شنبه توافق کردند 
که بین زمان درخواســت و زمان پیوستن این 
کشــورها به ناتو نباید منطقه خاکستری وجود 
نداشــته باشد.وی به دوره تصویب اشاره داشت 

که می تواند تا یک ســال طول بکشد که طی 
آن، این دو کشــور نوردیک هنوز با ماده 5 ناتو 
که تضمیــن می کند حمله به یک متحد، حمله 

به همه است، محافظت نمی شوند. 
»لیز تراس« وزیر خارجه انگلیس هم گفته بود: 
ما منتظر پیوســتن دوســتانمان فناند و سوئد 
به ناتو هســتیم. اگر آن ها درخواســت پیوستن 
بــه ناتو را ارائه دهند، انگلیس به شــدت از آن 
حمایت خواهد کرد.طرح فناند برای درخواست 
عضویت در ناتو روز پنجشنبه اعام شد. تصمیم 
فنانــد برای عضویــت در پیمــان آتانتیک 
شــمالی )ناتو( جبهه جدیدی را در پرونده تقابل 
میان روســیه و غرب گشــوده است؛ فناند به 
عنوان یکی از کشــورهای حوزه اسکاندیناوی، 
حدود هزار کیلومتر مرز با روسیه داشته و اولین 
کشور دارای مرز مشترک با این کشور محسوب 
می شود که قرار است در ناتو عضویت پیدا کند.

»دیمیتری پولیانســکی« معاون نماینده روسیه 
در ســازمان ملــل پیــش از این هشــدار داد 
»عضویــت فناند و ســوئد در ناتــو و حضور 
نظامــی این ائتاف در این دو کشــور ســبب 
می شود که قلمروی ســوئد و فناند به هدف 

احتمالی ارتش روسیه تبدیل شود«.

نمایندگان مجلس شــورای اسامی با شــفاف سازی قوه 
مقننه از جمله مجلس شــورای اسامی، دیوان محاسبات 
کشور و تمامی سازمان ها و موسسات وابسته به آن موافقت 

کردند.
نمایندگان مجلس شورای اسامی در جلسه علنی روزگذشته 
) یکشــنبه( مجلس، گزارش کمیسیون امور داخلی کشور و 
شــوراها در مورد طرح دو فوریتی شفافیت قوای سه گانه و 
دســتگاه های اجرایی و ســایر نهادها را بررسی کرده و در 

نهایت ماده یک این طرح را به تصویب رساندند.
بر اســاس ماده 1 این طرح؛ دستگاه ها، نهادها، سازمان ها 

و موسسات مشمول این قانون عبارتند از:
1-1- قــوه مقننــه شــامل مجلس شــورای اســامی، 
دیوان محاســبات کشور و تمامی ســازمان ها و موسسات 

وابســته به آن1-۲هیئــت وزیران و کلیه کمیســیون ها و 
کارگروه های متشــکل از وزرا یا نمایندگان دســتگاه های 
دولتی، کلیه دســتگاه های اجرایی موضــوع ماده 5 قانون 
مدیریت خدمات کشــوری، کلیه وزارتخانه ها، ســازمانها، 
انتفاعی وابسته  موسسات، شرکت های دولتی، موسســات 
به دولت، بانک ها و موسســات اعتباری دولتی و همچنین 
دســتگاههایی که شــمول قانون بر آن ها مستلزم ذکر یا 
تصریح نام اســت، اعم از اینکه قانون خاص خود را داشته 
و یا از قوانین و مقررات عام تبعیت نمایند ازجمله شــرکت 
ملی نفت ایران، شرکت ملی گاز ایران، شرکت ملی صنایع 
پتروشــیمی ایران، ســازمان گسترش و نوســازی صنایع 
ایران، ســازمان بنادر و کشتیرانی جمهوری اسامی ایران، 
سازمان صدا و ســیمای جمهوری اسامی ایران و تمامی 

موسسات و شــرکت های تابع یا وابسته به آن ها، سازمان 
هدفمندی یارانه ها، دانشــگاه ها و موسســات آموزشی و 
پژوهشی اعم از دولتی و غیردولتی، دانشگاه آزاد اسامی و 
موسســات و نهادهای عمومی غیردولتی ازجمله شهرداری 
ها، هال احمر جمهوری اســامی ایران و تمامی سازمان 
ها، موسســات و شــرکت های تابع یا وابســته به آن ها، 
صندوق های بازنشســتگی از جمله صندوق بازنشســتگی 
کشوری، صندوق بازنشستگی فولاد، صندوق بازنشستگی 
نفت،  صندوق بازنشســتگی کارکنان صدا و سیما، صندوق 
ذخیره فرهنگیان، شــرکت های دولتی، سازمان هدفمندی 
یارانه ها و ســازمان تعاون روستایی، صندوق عشایری بیمه 
سامت، شرکت ها و بانک هایی که دولت در آن ها سهام 
دارد، شرکت های غیر دولتی که هیات مدیره آن ها توسط 

دولت مشخص می شود.
1-3- قوه قضاییه شــامل دادگستری، دیوان عالی کشور، 
دادســتانی کل و نیز تمامی سازمان ها، موسسات و شرکت 
های تابع یا وابســته به آنها از جمله ســازمان بازرسی کل 
کشــور، دیوان عدالــت اداری، ســازمان قضایی نیروهای 
مسلح، ســازمان ثبت اسناد و اماک و همچنین شوراهای 
حل اختاف، سازمان زندان ها و اقدامات تامینی  و تربیتی، 
مراکــز قضایی ماننــد دادگاه و دادســرای انقاب مگر در 
مواردی که ســری بودن لازم اســت، همه شعب تعزیرات 

حکومتی بدوی و تجدید نظر
همچنین نمایندگان جزء ۴ و 5 ماده 1 را به منظور بررســی 
بیشــتر و رفع ابهامات به کمیســیون امور داخلی کشور و 

شوراها ارجاع دادند.

مواضع رسانه ای و توئیتری معمولاً با ملاحظات و محاسبات خاصی تدوین می شود، چرا که 
مخاطبان متعدد و متضادی دارد و اهداف خاص خود را دنبال می کند. در ادبیات سیاسی غرب 
اصطلاحا به این نوع مواضع Posturing می گویند. اما این مواضع الزاماً همیشه با آنچه در 

صحنه در جریان است تطابق کامل ندارد. مواضعی که مقامات رسمی ایران و آمریکا در واکنش 
به تحولات اخیر به صورت عمومی بیان کرده اند نیز احتمالاً از همین جنس است. اما به نظر 
می رسد آنچه در پشت صحنه در جریان است مثبت تر از آن چیزی است که علناً بیان می شود

,,
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تاکنون انرژی ارزان در آســیای مرکزی، این 
منطقــه را به کانون اســتخراج رمزارز تبدیل 
کــرده بود اما کمبود نیــرو و مصرف زیاد این 
صنعت، مقامات ایــن منطقه را به کنترل این 

فعالیت انرژی بر واداشته است.
بــه گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از 
ایســنا، قزاقستان و ازبکستان مقررات جدیدی 
را برای استخراج رمزارز معرفی کرده اند و این 
تغییرات به معنای نگرانی نســبت به مصرف 

وحشتناک برق در این فناوری انرژی بر است.
قزاقستان شــرط گزارش دهی برای سرمایه 
گــذاران فعلی در ایــن بخش را گذاشــته و 
اســتخراج کنندگان رمزارز پیــش از دریافت 

مجوز، باید جزئیات فعالیت خود را ارائه کنند.
ازبکســتان، مقررات جدید، تقویت توسعه  در 
انرژی تجدیدپذیــر را هدف گذاری کرده اند و 
مانند قزاقســتان، استخراج کنندگان غیرقانونی 

رمزارز مجازات خواهند شد.
در هر دو مورد، این تغییــرات از اواخر آوریل 
اجرایی شــدند اما این ماه در رسانه ها انعکاس 

پیدا کردند.
انرژی نسبتا ارزان آسیای مرکزی، این منطقه 
را به مقصد جذابی برای اســتخراج کنندگان 
رمــزارز تبدیــل کــرده و قزاقســتان پس از 

ممنوعیت تابســتان گذشته فعالیت ماینرها در 
چین، به کانون استخراج رمزارز تبدیل شد. اما 
ســرمایه گذاری در این بخش یک ششمیر دو 

لبه بوده است.
مقامات انرژی قزاقستان در یک سال گذشته، 
استخراج رمزارز به خصوص استخراج کنندگان 
غیرقانونی را عامل اوج گیــری نگران کننده 
مصرف انرژی اعام کرده اند. تغییرات جدید در 
چارچوب قانونی نظارت بر این صنعت از سوی 
وزارت نوآوری که حامی ســرمایه گذاریهای 
کریپتو بــوده و وزارت انرژی کــه به دلایل 
روشن بدبینی بیشــتری داشته است، تصویب 

شــد. کســانی که می خواهند وارد این حوزه 
شوند، باید برنامه فعالیتهایشان را 30 روز پیش 
از آغــاز کار به مقامات ارائــه کنند. از تمامی 
اپراتورها خواســته می شــود مصرف انرژی 
خود را از قبل برنامه ریزی کنند و برنامه های 

سرمایه گذاری شان را تجزیه و تحلیل کنند.
مقررات استخراج رمزارز ازبکستان ملغمه ای از 
پاداش و تنبیه است. شوکت میرضیایف، رئیس 
ازبکســتان، در ۲۷ آوریــل تغییراتی  جمهور 
قانونی را امضا کرد که اســتخراج رمزارز را به 
نهادهــای قانونی محدود کرده و مشــوقهای 
قابــل توجهی برای اســتفاده از تجدیدپذیرها 

عرضه می کند. استخراج کنندگان رمزارز که 
به شــبکه برق ملی متصل هستند اکنون باید 
دو برابــر نرخ مصرف کنندگان عادی پرداخت 
کننــد و در دوره های اوج مصــرف باید نرخ 
اضافــه پرداخت کنند. با این حال هیچ کدام از 
این موارد شامل استخراج کنندگان رمزارز که 
از پنلهای خورشیدی استفاده می کنند نخواهد 

شد.
ازبکســتان با عرضــه مشــوقهای مالیاتی و 
گمرکی برای هر فردی که پنلهای خورشیدی 
را برای برپای مزارع اســتخراج رمزارز به این 
کشــور وارد کنــد، قویا این مدل را تشــویق 

می کند.
مختلفی  اشکال  رمزارز  غیرقانونی  اســتخراج 
دارد و ممکن اســت توقف آنها دشــوار باشد 
حتی اگر شــمار اخبــار انهدام مــزارع رمزارز 
با گزارشــهای معدوم ســازی مواد مخدر در 

رسانه های محلی برابری کند.
در پایان مارس در منطقه مرکزی ســیردریای 
ازبکســتان، مقامــات مزرعــه ای بــا 1500 
تاسیســات اســتخراج رمــزارز و ۹۲80 واحد 
پردازش گرافیک را توقیف کردند. طبق اعام 
سرویس امنیت ملی، این مزرعه در توافق خود 
با شبکه نیرو، خود را به عنوان مزرعه پرورش 

خرگوش معرفی کرده است.
همین ماه قزاقســتان اعام کرد بیش از 100 
اســتخراج کننده غیرقانونی رمزارز را تعطیل 
کرده است اما مقامات این کشور اذعان کردند 
که بسیاری ممکن است از این سرکوبی جان 

به در برده باشند.
 Spot.uz در سال ۲018 وب سایت اخبار مالی
ازبکستان محاسبه کرده بود برپایی یک مزرعه 
رمزارز کوچک بــا 1۲ واحد پردازنده گرافیک، 
هشــت هزار دلار هزینه خواهد داشــت و در 
مدت نصف سال این هزینه را جبران می کند.

این محاســبات بر اساس قیمت های پرنوسان 
رمــزارز، مدام تغییر می کننــد. در حال حاضر 
رمزارزها در شــرایط دشــواری هستند و یک 
بیت کویــن حدود 3۲ هــزار دلار معامله می 
شــود که نصف بالاترین رکــورد قیمت ثبت 
شــده برای این رمزارز محبوب است. افزایش 
قیمتها مانند آنچه در نیمه دوم ســال گذشته 
روی داد، معمولا به رونق استخراج رمزارز در 

سطح خانگی منجر می شود.
بر اساس گزارش اویل پرایس، اگر قیمت بیت 
کوین دوبــاره افزایش پیدا کند، هیچ میزان از 
آسیای  نیروی کشورهای  مقررات، شبکه های 

مرکزی را نجات نخواهد داد.

مدیــرکل دفتر صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت گفت: 
با اجرای »سامانه تخصیص یکپارچه  خودرو «، عرضه خودرو 
از طریق این سامانه چندین برابر عرضه های پیشین خواهد 

بود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل از فارس، عبدالله 
توکلــی لاریجانی با اشــاره به اینکه »ســامانه تخصیص 
یکپارچه  خودرو « از امروز آغاز به کار کرد، اظهار داشــت: از 
روز سه شنبه ۲۷ اردیبهشــت ماه امکان ثبت نامه در سامانه 

فراهم خواهد شد. 
مدیــرکل دفتر صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: 
با راه اندازی »سامانه تخصیص یکپارچه  خودرو « دیگر هیچ 
خودروسازی بیرون از این سامانه خودرو عرضه نخواهد کرد 
و بنابراین همه خودروســازان بخش دولتی و خصوصی باید 

خودروهای خود را از طریق این سامانه عرضه کنند. 
وی با بیان اینکه ظرفیت عرضه خودرو چند برابر عرضه  های 
پیشــین است، گفت: در چند ماه گذشته تمرکز  روی تکمیل 
خودروهــای ناقص و کف پارکینگی بوده اســت بنابراین با 
تکمیل این خودروهــا، ظرفیت عرضه خودرو افزایش یافته 

است. 
توکلی لاریجانی بیان داشــت: در حــال حاضر خودروهای 
ناقص و به عبارتی کف پارکینگ خودروسازان ، به 50 هزار 
دستگاه رســیده اســت ،  در حالی که در مدت مشابه سال 
گذشته ، تعداد خودروهای کف پارکینگ خودروسازان،  حدود 

۲00 هزار دستگاه بود. 
مدیرکل دفتر صنایع وزارت صنعت، معدن و تجارت با بیان 
اینکه بخشی از افزایش عرضه خودرو از تکمیل خودروهای 
کف  و تولیدی که قابلیت عرضه به بازار  را داشــته باشــد، 
ایجاد می شود افزود: متاسفانه دو اتفاق نامطلوب در صنعت 
خودروی کشور در سال های گذشته وجود داشت که تاش 
شــد این مشکات حل شــود، اول اینکه آمار تولید منتشر 
شده توسط خودروسازان شامل تولیدات ناقصی بود که عما 
قابلیت عرضه نداشــت و در کف پارکینگ ها می ماند ، مورد 
دوم اینکه عرضه خودروسازان به صورت کم و قطره چکانی 
و البته هر خودروســاز به صورت جداگانه و غیرشفاف انجام 
می شــد که سبب شــکل دهی بازارهای کاذب و یا تداوم 

فعالیت سوداگران در این بازار می شد. 
وی افــزود: با توجه بــه عرضه خودرو از طریق »ســامانه 
تخصیص یکپارچه  خودرو «، عرضه خودرو به اندازه ظرفیت 
خودروسازان خواهد بود و به آنها اجازه نخواهیم داد که بیش 

از ظرفیت نسبت به عرضه خودرو اقدام کنند.
شایان ذکر است ســامانه یکپارچه تخصیص خودرو از روز 
گذشته یکشــنبه ۲5 اردیبهشت ماه ســاعت 1۲ در نشانی 

sale.iranecar.com در دسترس است.
در روزهای یکشنبه و دوشــنبه، متقاضیان قادر خواهند بود 
از بخشــنامه های مختلف فروش خودرو که از سوی تمامی 
شرکت های خودروسازی ارائه شــده است، مطلع شوند و از 

روز سه شنبه ۲۷ اردیبهشــت ماه، امکان ثبت نام در سامانه 
فراهم خواهد شد.

در نخســتین دوره فروش خودرو در این سامانه، بازه زمانی 
یک هفته ای بــرای ثبت نام متقاضیان در نظر گرفته شــده 

اســت و تقدم یا تأخر زمان ثبت نام، هیــچ تأثیری بر روند 
تخصیص و شــانس برنده شــدن نخواهد داشت و مراسم 
تخصیص خودرو با نظارت سازمان حمایت مصرف کنندگان 

و تولیدکنندگان انجام می شود.

جزئیات پرداخت یارانه نقدی به جاماندگان
وزیر اقتصاد گفت: امروز رئیس جمهوری 
دســتور داد که به تمام افرادی که تا ماه 
پیش یارانه بگیر بودنــد، در صورتی که 
متقاضی باشــند، برای مــاه اول یارانه 

پرداخت شود.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از مهر، سید احسان خاندوزی در یک 
برنامه تلویزیونی اظهار کرد: در جلســه 
امروز ســتاد اقتصادی دولت گزارشی از 

طرف وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در مورد وضعیت رســیدگی به مشمولین طرح یارانه 
نقدی و اعتراضات و تقاضاهای جدید مطرح شد.

وزیر امور اقتصادی و دارایی افزود: بعد از اســتماع گزارش، رئیس جمهوری دستور داد که به 
تمام افرادی که تا ماه پیش یارانه بگیر بودند، در صورتی که متقاضی باشــند، برای ماه اول 

یارانه پرداخت شود.
وی ادامه داد: وزارت رفاه نیز باید ظرف یک ماه به تقاضاها رسیدگی کند و اگر تقاضا درست 

باشد، مبلغ یارانه آزاد خواهد شد و قابل استفاده خواهد بود.
ســخنگوی اقتصادی دولت گفت: اگر مستنداتی مبنی بر اینکه جز دهک دهم بودند، وصول 
شــود، گزارشات مربوطه ارسال خواهد شــد تا مردم در جریان نحوه ارزیابی وزارت رفاه قرار 

گیرد.

  آخرین وضعیت ابربدهکاران بانکی
مدیرعامل بانک ملی ضمن بیان کاهش 
تعداد شــعب بانــک از 3۲00 به ۲800 
شعبه، گفت: با شرکت های بزرگ بدهکار 
کان بــه بانک در حــال مذاکره برای 
پرداخت بدهی هستیم و برخی نیز برای 
پرداخت بدهی به شــعب بانک مراجعه 

کرده اند.
به گزارش روزنامــه »صبح امروز« و به 
نقل از ایسنا، محمدرضا فرزین در حاشیه 
مراسم افتتاحیه شعب شرکت های دانش 

بنیان اظهار کرد: شــرکت های دانش بنیان از مرحله تاسیس با خطرات زیادی مواجه هستند 
و بــه همین دلیل نظام تامین مالی از آن ها حمایت مالی نمی کنند مگر اینکه به مرحله بلوغ 
برسند تا نظام بانکی آنها را تامین مالی کنند. نظام بانکی برای تامین مالی به وثیقه و ضمانت 
نیاز دارد که معمولا این شرکت ها دارایی کمی دارند و دارایی آن ها مبتنی بر دانش است که 

قابل ارزش گذاری نیست.
وی افزود: بنابراین، باید به ســمت مدلی جدید برای تامین مالی شــرکت های دانش بنیان 
حرکت می کردیم که امروز شــعب شــرکت های دانش بنیان در بانک ملی با هدف ارائه انواع 
مشــاوره برای تامین مالی افتتاح شــد که این تامین مالی متناســب با سطح تکامل شرکت 

انجام می شود.
مدیر عامل بانک ملی ادامه داد: در این شعب شرکت های دانش بنیان هم می توانند از تامین 

مالی ارزی و ریالی، سایر خدمات مالی چوننقل و انتقالات وجوه برخوردار شوند.
فرزین ضمن بیان کاهش تعداد شــعب بانک ملی از  به ۲800 شــعبه درباره پرداخت بدهی 
ابربدهکاران کان این بانک گفت: در حال مذاکره با شرکت های بزرگ برای پرداخت بدهی 
هستیم و برخی نیز برای پرداخت بدهی خود به شعب بانک مراجعه کردند. تاکنون برای ۶8۷ 

شرکت دانش بنیان معادل 1۲ هزار میلیارد ریال تامین مالی انجام دادیم.

  بورس مسکن و خودرو آغاز به کار کرد

بورس کالا از آغاز به کار تالارهای تخصصی شــامل اماک، خودرو، طا، ســیمان و ... از 
چهارشنبه این هفته خبر داد.

بــه گزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل از مهر، بورس کالا از آغــاز به کار تالارهای 
تخصصی خرید و فروش بورسی انواع کالا از چهارشنبه این هفته ۲8 اردیبهشت خبر داد.

بر این اســاس تالارهای تخصصی معامات اماک و مســتغات، خودرو، سیمان، صنعتی، 
طا، پتروشــیمی، فرآورده های نفتی، مناقصه و… از روز چهارشنبه به تدریج از ساعت ۹ تا 

15 فعالیت خود را آغاز خواهند کرد.

  طلا ارزان می شود؟
نایب رئیــس اتحادیه طا و جواهر 
تهــران با بیان اینکه بــازار طا و 
ســکه با تعدیل همراه شده است، 
از یک میلیون  حباب ســکه  گفت: 
تومان به 8۷0هــزار تومان کاهش 

یافته است.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و 
به نقل از تسنیم، محمد کشتی آرای، 
با اشــاره به کاهش جهانی قیمت 
طا در روزهای اخیر، اظهار داشت: 
روند نزولی قیمت جهانی طا از 3 

هفته قبل آغاز شده است و همچنان ادامه دارد؛ در یک هفته گذشته ۷1 دلار هر اونس طا 
کاهش قیمت داشته است.

وی گفت: در بازار داخلی به خاف کاهش چشــمگیر قیمت اونس طا، با نوسانات قیمت ارز 
بازار آزاد ناشی از حذف ارز ۴۲00تومانی، قیمت ها در روزهای پایانی هفته گذشته به بالاترین 

سطح چند ماه اخیر رسید.
این فعال بازار طا و جواهر ضمن ابراز اینکه »از روز شــنبه بازار تعدیل شده است«، افزود: 
طی دو روز گذشته قیمت ها در بازار مطابق روال قبل و براساس عرضه و تقاضا نوسان دارد. 
کشــتی آرای گفت: مدیریت بانک مرکزی در بازار مانع از تشدید نوسانات ارزی شد و همین 
امر نیز جلوی افزایش قیمت ها در بازار طا و ســکه را گرفت؛ تقاضا برای خرید طا و سکه 
در روزهای گذشــته افزایش یافته بود ولی با مدیریت بازار و کاهش نوسانات ارزی، قیمت ها 

در بازار طا و سکه هم با تعدیل همراه شده است.
وی با بیان اینکه »حباب ســکه جدید روز پنج شنبه بالای یک میلیون تومان بود ولی امروز با 
کاهش تقاضا، حباب سکه به 8۷0 هزار تومان کاهش یافته است«، تصریح کرد: در روزهای 
آینــده قیمت جهانی طا در همین محــدوده 1800 دلار باقی خواهد ماند و میل به افزایش 
برای قیمت جهانی طا پیش بینی نمی شود و قیمت ارز نیز در همین محدوده 30 هزار تومان 
باقی خواهد ماند بر همین اســاس پیش بینی می شود که در دو سه روز آینده نیز قیمت ها در 

همین سطح باقی بماند.

خبر

یک کارشناس اقتصادی:

تبعیض در میزان پرداخت یارانه ها، راهی برای کاهش فاصله طبقاتی
اصل  گفــت:  اقتصادی  کارشــناس  یک 
تبعیــض در پرداخت یارانه یک اصل مهم 
در پرداخت یارانه هاســت به این معنا که 
تغییر مثبت در شاخص های ضریب جینی 
تنها با تبعیــض در میزان پرداخت محقق 

می شود.
به گــزارش روزنامه »صبــح امروز« و به 
نقل از مرکز پژوهش های توســعه و آینده 
نگری، علی اکبر خســروی نژاد محقق و 
پژوهشــگر مرکز پژوهش های توســعه و 
آینده نگری در نشســت بررسی حذف ارز 
۴۲00 گفت: مباحث پرداخت یارانه نقدی 
در کشــور تا ســال ۹۹ به سمت کاهش 
دامنه شمول دریافت کنندگان یارانه حرکت 
می کرد؛ امــا بــا روی کار آمدن مجلس 
یازدهم نماینــدگان مجلس تاش کردند 
باهدف کمک های معیشتی به اقشار مردم 
و به ویژه گروه های کم درآمد، هدف گذاری 
به ســمت پرداخت یارانــه جدید میل پیدا 
کننــد؛ اما نماینــدگان محترم و اســاتید 
اقتصــاد این مهم را فــرض می گیرند که 
به صورت هدفمند  یارانه هــا  پرداخت  باید 
انجام شود به زبان ساده این درست است 

که هر پرداختی از ســوی دولت به مردم، 
افزایش درآمد را در پی دارد و این افزایش 
درآمد رفاه خانوارها را بیشــتر خواهد کرد 
اما اگر پرداخت یارانه یکسان و برای همه 
باشد به هیچ عنوان روی ضریب جینی تأثیر 

کاهشی نمی گذارد.
کمک بارانه به کاهش ضریب جینی

خسروی نژاد با بیان اهمیت تفاوت میزان 
و نحوه پرداخــت یارانه ها ادامه داد: اصل 
تبعیض در پرداخت یارانه یک اصل مهم در 
پرداخت یارانه هاست به این معنا که تغییر 
مثبت در شاخص های ضریب جینی تنها با 
تبعیض در میزان پرداخت محقق می شود. 
ایــن یک اصل منطقی اســت که نباید از 
یاد برد زیرا میزان یارانه و تخصیص یارانه 
بــه گروه های هدف به ویــژه کم درآمدها، 
به کاهــش ضریب جینــی کمک خواهد 
کرد.وی ادامــه داد: فاصله ضریب جینی، 
نســبت درآمد به مخــارج کل دهک های 
دولت ها  موردتوجه  همــواره  باید  مختلف 
قرار گیرد. بی تردیــد اختاف دهک ها در 
جامعه باید توسط دولت کنترل شود. جالب 
است بدانید در کشــورهای پیشرفته حتی 

در فضای رســانه ای از بیان میزان درآمد 
دهک 10 به بالا اجتناب می شــود. در این 
جوامع درآمدهای صدک های بالا یا یک 
درصد بالای جامعه رمزگذاری شده و عدد 
درآمدهــای بالا در گزارش های رســمی 

منتشر نمی شود.
تحلیل تصمیم دولت با توجه به موقعیت 

درآمد خانوارها
این مدرس دانشگاه با تشریح وضعیت انواع 
مخــارج خانوارهــای ایرانی مبتنــی بر آمار 
رســمی مرکز آمار ایران گفــت: باید تصویر 
درســتی از مخارج کل خانوار در ایران داشته 
باشیم. مخارج کل در یک تقسیم بندی کلی 
به مخــارج خوراکی و غیرخوراکی تقســیم 
می شود. بر اساس داده های مرکز آمار ایران 
در ســال ۹۹ که برمبنای بررســی وضعیت 
هزینه کرد بیش از نوزده هزار خانوار شهری 
مورد پایش قرارگرفته اســت در آن ســال 
میانگیــن هزینه خانوار شــهری ۶3 میلیون 
تومان برآورد شــده است. لذا به  طور قطع با 
افزایش تورم در سال 1۴00 این هزینه ها نیز 
افزایش بیشتری داشته است و فاصله ضریب 
جینی بیشــتر شده است. لذا تصمیم دولت را 

باید بــا توجه به موقعیت درآمــد خانوارها و 
همچنین افزایش ضریب جینی تحلیل کرد.

وی با تشــریح نزدیکی دهک ها در ســرانه 
مصرف مواد خوراکی به هم نسبت به سرانه 
درآمد خانوار گفت: ما باید به شــاخص های 
نابرابری در اقتصاد دقت داشته باشیم و توجه 
به مخارج کل به جای درآمد کل می تواند به 

برنامه ریزی دقیق کمک کند.
حذف شکاف عظیم

خسروی نژاد در توضیح نابرابری بر اساس 
داده های مــورد اســتفاده در این مطالعه 
گفت: متأسفانه بر اساس بررسی داده های 
خام مرکز آمار یک خانوار شهری به عنوان 
خانواری که حداکثر مخارج را داشــته در 
سال ۹۹ یک میارد و چهل میلیون تومان 
خرج کرده اســت و یک خانوار شــهری 
به عنــوان خانواری که حداقــل مخارج را 
داشته در مدت مشــابه دو میلیون دوازده 
هزار تومان هزینه کرده اســت. این شدت 
اختــاف بین مخــارج خانوارها آن هم در 
سال ۹۹ نشــانه یک شکاف عظیم است، 
البته برای اندازه گیــری نابرابری به دیگر 
خانوارها در طبقات بالایی، میانی و پایین 

درآمدی هم باید توجه کرد که بر این اساس 
شــاخص ضریب جینی بهتر از مقایسه دو 
مشاهده حداکثر و حداقل درآمد است. این 
تفاوت در مخارج کل با توجه به تورم های 
موجود منجر به شکاف به مراتب عمیق تر 
شده است. لذا بر اساس این واقعیت آماری 
دولت بایــد اقدامات لازم بــرای کاهش 
نابرابری تدارک دیده تا از مسیر آن ضریب 
جینی کاهــش پیداکرده و منابع به صورت 
هدفمند توزیع شــود به گونه ای که شکاف 
موجود را کاهش دهد.خسروی نژاد با بیان 
اهمیت کاهش فاصله ضریب جینی گفت: 
باید شــفاف بفهمیم که به چه خانوارهایی 
یارانه بدهیم و به چه میزانی یارانه بدهیم. 
فهم این موضــوع می تواند پرداخت یارانه 
توســط دولــت را بــه گروه هــای هدف 
نزدیک تر نماید. لازم به ذکر اســت دولت 
تاش دارد تا بر اساس مخارج خوراکی ها 
دســت به عمــل جبرانی بزنــد. این یک 
اصل مهم است چراکه بر اساس الگوهای 
یارانه های ما به صورت مستقیم بر  موجود 
روی مخارج خوراکی هــای خانوارها تأثیر 

می گذارد.
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پرداخت مابه التفاوت افزایش حقوق 
بازنشستگان تا پایان اردیبهشت به محض 

تصویب در دولت
مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی، مسئله معیشت 
و نیــز خدمات ســامت بازنشســتگان را دغدغه 
مشترک دولت، سازمان تأمین اجتماعی و مسئولان 
کانون های بازنشستگان اعام کرد و گفت: اطمینان 
می دهیــم به محــض تصویب میــزان و چگونگی 
افزایش حقوق امســال بازنشستگان تأمین اجتماعی 
در هیأت  دولت، مابه التفاوت حقوق اردیبهشــت ماه 
را در دو روز پایانــی همین مــاه پرداخت می کنیم.

به گزارش ایســنا، دکتر میرهاشــم موســوی در دیدار با اعضای کانون عالی بازنشســتگان 
تأمین اجتماعی که به منظور بررسی مسائل مختلف بازنشستگان برگزار شد، افزود: مابه التفاوت 
مربوط به ماه فروردین را هم در ماه های خرداد و تیر به حســاب بازنشستگان واریز می کنیم. 
بازنشستگان نگران نباشند، آمادگی کامل داریم به محض تصویب موضوع در هیأت وزیران،در 

موعد اعام شده مطالبات بازنشستگان را پرداخت کنیم.
وی ادامه داد: نمایندگان بازنشســتگان به طور دقیق و با رویکرد منطقی و حرفه ای مطالبات و 
مســائل این قشر عزیز و فهیم را از مســیرهای قانونی پیگیری می کنند. تعامل مطلوبی میان 
سازمان تأمین اجتماعی و کانون های بازنشستگی به عنوان نمایندگان بازنشستگان برقرار است. 
از ابتدای ســال چهار جلسه ویژه مسائل بازنشســتگان با حضور این عزیزان برگزار کرده ایم؛ 
زیرا واقف هســتیم در تعامل حداکثری، به یکدیگر کمک می کنیم و رشــد و اعتا برای همه 
ارکان ســازمان اتفاق می افتد و این همان سه جانبه گرایی و مشارکت همه ذینفعان برای رشد 

و هم افزایی است.
وی با بیان اینکه بازنشســتگان از ابتدای انقاب در صحنه های مختلف کشور حضوری مؤثر 
داشته اند و همواره از نظام و انقاب حمایت کرده و می کنند، گفت: در حال حاضر، در گام دوم 
انقاب، بازنشســتگان همچنان نقش مؤثر خود را برای اعتای میهن اسامی ایفا می کنند. 
بازنشســتگان کشور هوشیار و متحد هســتند و مطالبات خود را از راه قانونی مطرح می کنند 
و این رویکرد حرفه ای آنها موجب شکســت توطئه های دشــمنانی می شود که قصد دارند از 

مطالبات قانونی آنها سوء استفاده کنند و تنش و تشنج بیافرینند.
موســوی تاکید کرد: از زمــان تصویب میزان افزایش ســالانه حداقل حقــوق کارگران در 
شــورای عالی کار، ســازمان تأمین اجتماعی و نمایندگان بازنشستگان، دغدغه افزایش حقوق 
بازنشستگان را داشته اند و تاکنون در حال پیگیری موضوع هستند. همه ما یک حرف می زنیم 
و با یکدیگر همفکر هســتیم و هدف مشترک مان ارتقای کمی و کیفی سطح  خدمات است. 
سئوالی که مطرح می شود این است که چرا امروز یک عده می خواهند التهاب ایجاد کنند و با 
القای یأس و نومیدی به جامعه بازنشستگان، این گونه وانمود کنند که سازمان و دولت به فکر 
آنها نیستند. دولت در حال حاضر درگیر کارهای بزرگ از جمله جراحی اصاح نظام اقتصادی 
و مردمی سازی و عادلانه کردن یارانه هاست؛ برنامه ای که سالیان سال به تأخیر افتاده و دولت 

می خواهد مردم از یارانه ها به شکلی عادلانه منتفع شوند.
ارسال پیشنهاد میزان افزایش حقوق بازنشستگان، هفتم اردیبهشت به دولت 

مدیرعامل ســازمان تأمین اجتماعی با بیان اینکه پیشنهاد این سازمان در مورد افزایش حقوق 
بازنشســتگان طبق مواد قانون ۹۶ و111 قانون تأمین اجتماعی، هفتم اردیبهشــت به دولت 
ارســال شده است، افزود: از ابتدای سال تاکنون این چهارمین جلسه است که در مورد مسائل 
بازنشســتگان و با حضور اعضای کانون عالی بازنشســتگان تشکیل شده است. بازنشستگان 
در همه جلســات مشارکت داشتند و با همفکری یکدیگر، پیشــنهاد افزایش حقوق به دولت 
ارسال شد. این مصوبه در کمیسیون مربوطه دولت هم مطرح شده است و اعضای کمیسیون 
ســئوالاتی را مطرح کردند و با منطق حرفه ای به آنها پاســخ دادیــم و امیدواریم به زودی با 
تصویــب آن در هیأت  دولت و اباغ آن به ســازمان، مصوبه افزایش حقوق بازنشســتگان را 

اجرا کنیم.

  تبدیل پژوهش سراهای دانش آموزی به 
خانه های خلاق

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه ما در سندتحول 
بنیادین مکلف شدیم که موزه علم ایجاد کنیم گفت: 
قرار اســت همکارانم پژوهشــراها را به خانه های 
خاق تبدیل کنند که رویان می تواند بخشی از کار 

را برعهده بگیرد. 
به گزارش ایسنا، یوســف نوری در جریان بازدید از 
پژوهشــگاه رویان ضمن گرامیداشت یاد و خاطره 
زنده یاد کاظمی آشتیانی که از قله های علم فناوری 

و یک معلم بود اظهار کرد: شهید حسن تهرانی مقدم، دیگر قله علم و فناوری نیز فارغ التحصیل 
دانشگاه شهید رجایی بود. شهیدان باهنر، رجایی و همت نیز قله های معلمی هستند.

وی افــزود: ما وظیفه داریم به این مجموعه ها برویم. خدمت خانواده شــهید تهرانی مقدم و 
شــهید مطهری نیز رفتم. همه اینها برای ما که در کسوت معلمی هستیم درس آموز هستند. 
اگر بخواهید کاری انجام دهید که مانا باشــد باید از پیش از دبســتان آغاز کنید. این بذر باید 
در دوران کودکی کاشــته شــود که بهترین جا و مساعدترین جا قطعا آموزش و پرورش است 

همانطور که رهبری نبز در دیدار با معلمان به آن اشاره فرمودند.
وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: برگزاری جشــنواره هایی چون »رویانا« برای دانش آموزان و 
»شهیدکاظمی« برای معلمان الزامی است و باید این اقدامات را انجام دهیم تا مردم بشناسند 
و در جریان قرار بگیرند. ما در سندتحول بنیادین مکلف شدیم که موزه علم ایجاد کنیم. حدود 
۲3 میلیون دانش آموز نوآموز پیش از دبستانی و واجب التعلیم داریم. دانشگاه فرهنگیان حدود 

100 هزار دانشجو معلم دارد.
نوری با بیان اینکه پیشــنهاد می کنم همانند »چهره هــای ماندگار« برنامه ای برای تجلیل از 
معلمان تدارک و از آنها تقدیر کنیم گفت: قرار است همکارانم پژوهشراها را به خانه های خاق 
تبدیل کنند که رویان می تواند بخشــی از کار را برعهده بگیرد که باید در قالب تفاهم نامه ای 
به صورت جدی و عملیاتی انجام ســود. بخصوص به مناطق کم برخوردار باید توجه بیشتری 
داشــته باشیم. امید است مجموعه این اقدامات گام موثری برای حضور آموزش و پرورش در 

جامعه دانش بنیان باشد.
به گزارش ایســنا، وی همچنین در جمع خبرنگاران درباره تغییرات پژوهش ســراها توضیح 
داد و گفت:۶80 پژوهشســرا داریم که به عنوان بخشــی از نظام آموزش و پرورش که دانش 
آموزان برای شکوفایی اســتعدادها در حوزه های مختلف باید در آن ها حضور پیدا می کردند 
اما از کارآمدی کاملی برخوردار نبودند. امسال با توجه به شعار سال، فرصت خوبی بود که این 
پژوهشســراها را از مسیری کلیشه ای و قدیمی به مسیری نوین تبدیل کنیم و تصمیم گرفتیم 
مراکز نوآوری را ایجاد کنیم. با موسساتی چون رویان جهاد دانشگاهی ارتباط مستمری گرفته 

و اینها را به مراکز فناور و نوین تبدیل کنیم.

  کشف 56 کیلوگرم زعفران تقلبی در بیرجند
 فرمانده انتظامی خراسان جنوبی از کشف 5۶ کیلوگرم زعفران سرگل تقلبی در بازرسی از یک 

دستگاه اتوبوس مسافربری در شهرستان بیرجند خبر داد.
به گزارش پایگاه خبری پلیس، ســردار ناصر فرشــید افزود: گزارش های مردمی دریافت شد 
مبنی بر فعالیت تعدادی از سودجویان حوزه اقتصادی در زمینه تولید و قاچاق زعفران تقلبی که 
با جمع آوری زعفران فله ای بی کیفیت پس از اضافه کردن افزودنی های غیرمجاز، زعفران را در 
بسته های جدید با قیمت کمتر به مصرف کننده به عنوان زعفران مرغوب به فروش می رسانند.

وی گفت: با توجه به حساســیت موضوع و احتمال به خطر افتادن ســامت شــهروندان و 
خدشه دار شدن کالای ایرانی در خارج از کشور، بافاصله این موضوع پیگیری شد و در دستور 

کار ماموران مبارزه با قاچاق کالا و ارز قرار گرفت.
فرمانده انتظامی خراســان جنوبی اظهار داشت: ماموران پلیس امنیت اقتصادی استان هنگام 
کنترل خودروهای عبوری در محورهای مواصاتی و ورودی شــهر بیرجند به یک دســتگاه 

اتوبوس مسافربری مشکوک شدند که خودرو را برای بررسی بیشتر متوقف کردند.

خبر

یک دکترای تخصصی روانشناسی مطرح کرد:

تغییر سبک زندگی از »مادر کامل« به »مادر کافی«
یــک دکترای تخصصی روانشناســی اعام 
کرد: تغییر ســبک زندگی و فرهنگ جامعه 
باعث شــده از سمت »مادر کامل« به سمت 

»مادر کافی« برویم.
دکتــر محمد ترکمان در گفت وگو با ایســنا، 
درباره اینکه زنان شــاغل برای ترکیب کار 
و مادری با چه مســائل و مشــکاتی روبرو 
هستند، توضیح داد: مهمترین نکته این است 
که باید کمک کنیم افراد بســته به ســبک 
انتخاب درستی داشــته باشند،  زندگیشــان 
انتخاب از پیش تعیین شده ای وجود ندارد که 
مادری را انتخاب کنیم یا رشــد شــخصی و 
شغل را، این مجادله و مقایسه درستی نیست 
چراکه باعث ایجاد ســردرگمی و احســاس 
گناه می شــود. از طرفی مطالعات هم نشان 
می دهد فرزندپروی بــه کیفیت حضور والد 

بستگی دارد نه به کمیت حضور.
وی ادامه داد: بســیاری ازمطالعات نشــان 
می دهد تفاوت کیفی از نظر فرزندپروری بین 
مادران شاغل و مادران خانه دار وجود ندارد، 
آن چیزی که کیفیــت فرزندپروری را تعیین 
می کند شــیوه های فرزندپــروری و حضور 
کیفی مادر اســت نه کمی، چه بسا مادرانی 
که در خانه حضور دارند اما به علت ناآگاهی 
از شیوه های فرزندپروری و ضعف در مهارت 
های ارتباطی با فرزند خود نمی توانند کیفیت 

فرزندپروری مناسبی داشته باشند.
ترکمان اظهار کرد: ما در طول زندگی نقش 
های متعددی را می پذیریم، برای مثال یک 
نفر می تواند همســر، والد، کارمند، فرزند یا 
همسایه باشد و بعضی مواقع این نقش ها در 
مقابل هم قرار می گیرند و تضاد نقش ایجاد 

می شــود که مشکل ساز بوده و استرس زا و 
فرســاینده است، آن هم در زمانی که حضور 
زنان در جامعه پررنگ شــده و حق شــاغل 
شدن را برای خود قائل هستند و ممکن است 
ایــن موضوع باعث ایجاد تنش، اســترس و 

حتی اختافات زناشویی شود.
وی چند توصیه در این زمینه داشت: در ابتدا 
بایــد باور کنیم و بپذیریم والد کافی باشــیم 
نه کامل؛ در گذشــته اصطاح »مادر کامل« 
برای مادر بــی نهایت خوب به کار برده می 
شد که همیشه خود را وقف فرزند می کرد و 
شاید از نقش های دیگر حتی نقش همسری 
غافل می شــد در حالیکه امــروزه دیگر این 
اصطاح مناســب نیســت و »مادر کافی« 
جایگزین شده است که عاوه بر رسیدگی به 
امور فرزند، به زندگی شــخصی نظارت دارد، 
به شــغلش و روابط همسری هم اهمیت می 

دهد تا بتواند فرزند بهتری تربیت کند.
این روانشناس با بیان اینکه اصطاح »مادر 
کافــی« نه کاماً خوب اســت و نــه لزوما 
بد، خاطرنشــان کرد: تغییر ســبک زندگی و 
فرهنگ جامعه هم باعث شده از سمت »مادر 
کامل« به سمت »مادر کافی« برویم، در این 
شــیوه محبت تغییر نکرده و موضوع شــیوه 

های فرزندپروری است.
وی اضافــه کــرد: اگر بپذیریــم باید »مادر 
کافی« باشــیم به خود اجازه خطا می دهیم 
و احساس گناه نکرده و خود را سرزنش نمی 
کنیم بلکه تاش می کنیم در ساعات حضور 

کیفیت فرزندپروری را بالا ببریم.
این مشــاور کودک و نوجــوان در ادامه به 
توصیه دوم اشاره کرد و گفت: مراقب روابط 

خود با همســر باشــیم، هم خانــم ها و هم 
آقایــان در نقش زن و شــوهری حق دارند 
حریم خصوصی داشــته باشند، یک خانم بعد 
از ازدواج به خصوصیات زن بودنش، همسری 

و شاغل بودن و مادر بودنش بپردازد.
وی افزود: وقتی زنان شــاغل و در حین حال 
مادر هســتند باعث می شــود گاهی نتوانند 
تعادل مناســبی بین نقش ها ایجاد کنند و از 
نقش همسری غافل شــوند بنابراین داشتن 
برنامه که ســاعاتی را برای همسر بگذارند یا 
چک لیســتی از رفتارها برای رابطه با همسر 
ماننــد تماس روزانه، پختن دو یا ســه وعده 
غــذای مورد عاقه، کمــک گرفتن از اقوام 
برای ســپردن کــودک به آنهــا و گذراندن 
ســاعاتی در کنار هم داشته باشند چراکه این 
موضوع به شدت زندگی را مطلوب می کند.

ایــن روانشــناس کودک با تأکیــد بر اینکه 
زنان باید بپذیرند که فرزنــدان تنها اولویت 
زندگیشــان نیســتند، تصریح کــرد: بعد از 
تولد فرزند بخش زیادی از توجه، احســاس 
و محبت زنان به ســمت اوکشیده می شود 
اما قرار نیســت تمام اولویت های زندگی به 
ســمت فرزند برود چراکه در ادامه فرسودگی 
ایجاد می کند و ممکن اســت ســایر نقش 
ها نادیده گرفته شــود و حتی به مرور زمان 
افسوس روزهای گذشــته را می خورد و به 
علت عدم پیشرفت در مقابل همسر و  فرزند 
احســاس کمبود می کند بنابراین باید تعادل 
ایجاد شــود.وی توصیه دیگری که به زنان 
شاغل داشت این بود که دانش فرزندپروری 
را بــالا ببرند و در این زمینه مطالعه داشــته 
باشــند و مطرح کــرد: حالا کــه در جامعه 

حضور داریم و شــاغل هســتیم باید تاش 
کنیم کیفیت فرزندپروری را بالا ببریم و این 

مستلزم یادگیری این مهارت است.
ترکمان اضافه کــرد: رابطه خوب با فرزند و 
حتی همسری به طور طبیعی اتفاق نمی افتد 
بلکه ما نیاز داریم با نگاه مهارت آموزی دانش 
و اطاعــات خود را بالا ببریم و فرزندپروری 
ایمن تر، سالم تر و شاداب تری داشته باشیم.

وی در ادامــه با تأکید بــر دریافت کمک و 
حمایت از دیگران در زمینه فرزندپروری اظهار 
کرد: تربیت فرزند شــاید سخت ترین شغل 
دنیا باشد و وقتی شاغل بودن هم انتخاب می 
شود قرار نیست تمام بار مسئولیت مادر بودن 
را خود به دوش بکشد بلکه می توان لیستی 

از افراد حمایتی تهیه کرد.
این مدرس دانشــگاه در ادامــه تأکید کرد: 
باید فرزندپروری را به کارگروهی با همســر 
تبدیــل کرد، همــکاری در فرزندپروری کار 
تیمی می طلبد و همکاری همسر کمک می 
کند فرزند سالم تر رشــد کند و هم فرصت 
کافی بــرای اســتراحت و انجــام کارهای 
شخصی مادر فراهم شود بنابراین لازم است 
مادران با همسرانشــان برای فرزندپروری و 
تقسیم مســئولیت گفتگو داشته باشند حتی 
اگر مشارکت همســر کم باشد اما این کارها 
کمک می کنــد فرزندپروری بــه کار لذت 
بخش تری تبدیل شــود.وی در ادامه توصیه 
مهمی به مادران داشت: با توجه به اینکه دو 
سال اول زندگی کودک دو سال حیاتی است 
که دلبستگی به عنوان مفهموم حیاتی و پایه 
ای در کودک شــکل می گیرد تاش کنید 
با برنامه ریزی دقیق و از پیش تعیین شــده 

در دو ســال اول تولد حضــور کمی و کیفی 
بیشــتری برای فرزندپروری داشــته باشید، 
یعنی می توانید از مرخصی ها اســتفاده کنید 
یا با ایجاد فرصت های شغلی دیگری بیشتر 
در خانه حضور داشــته باشید.ترکمان با بیان 
اینکــه در دو ســال اول زندگی حضور کمی 
مهم است و بعدش حضور کیفی، مطرح کرد: 
متأســفانه مرخصی زایمــان در ابتدا ۶ ماه و 
اکنون ۹ ماه اســت که واقعا کم است چراکه 
بعد از این مدت دلبستگی در فرزند شکل می 
گیرد و مادران باید در ســرکار حاضر شــوند 
بنابراین پیشــنهاد می شــود با برنامه ریزی 
زمان مرخصی ها حداقل تا دو سال افزایش 

یابد.
وی در ادامه یادآور شــد: در زمان هایی که 
مادران حضــور ندارند حتما مراقبانی که قرار 
است جایگزین خود کنند، باثبات و با کیفیت 
باشند در واقع باید به دنبال گزینه ای بود که 
احتمال تغییرش کمتر اســت. وجود یک فرد 
ثابت خیلی مهم اســت و به کودک احساس 
امنیت می دهد این در حالیست که بی ثباتی 
در مراقبت باعث ایجاد مشکات و دوگانگی 
تربیتی می شــود و در کــودک اضطراب و 
ناامنی ایجاد می کند چراکه کودک به دنبال 

محیط باثبات و قابل پیش بینی است.
این مشــاور کودک و نوجوان با اعام اینکه 
کیفیت فرزندپروری بین زنان شــاغل و خانه 
دار متفاوت و معنادار نیست، به مادران شاغل 
توصیه کرد زمان هایــی که در خانه حضور 
دارند تا می تواننــد با کودک تعامل فیزیکی 
و عاطفی بیشــتری داشــته و تا می توانند با 

همسرانشان هماهنگی تربیتی داشته باشند.

ویلایغیرقانونیدرمنطقهصعبالعبوررودخانهآهارتخریبشد احتمالاوجگیریکروناوجوددارد

در پــی گزارش مردمــی یک شــهروند از منطقه رودبار و 
قصران خطاب به رئیس قوه قضاییه و انتشــار این گزارش 
در فضای مجازی، با دستور رئیس دادگستری استان تهران، 
ویایــی که در منطقــه صعب العبور روخانــه آهار در حال 

ساخت بود تخریب شد.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضاییه، روز جمعه بود که فیلمی 
در فضای مجازی مبنی بر ویاسازی در یک منطقه صعب 
العبــور در مجاورت رودخانه آهار در منطقه رودبار و قصران 
و درخواســت از قوه قضائیه جهت برخورد با این ویاسازی 

غیرمجاز موضوع منتشر شد.
این موضوع بافاصله با پیگیری های رئیس کل دادگستری 
استان تهران در دســتور کار حوزه قضایی رودبار و قصران 
قرار گرفت و مشــخص شد که فردی بدون اخذ مجوزهای 
قانونی با کوه خواری و تجاوز به بستر حریم روخانه اقدام به 

ساخت و ساز ویا کرده است.
نکته قابل توجــه صعب العبور بودن موقعیت مکانی ویای 
یادشــده است که به گفته شاهدان و اهالی محلی، این فرد 
با اســتفاده از حیوانات و بار زدن مصالح ساختمانی و انتقال 

آن به صورت خرد، اقدام به ساخت و ساز ویا کرده بود.
پس از انجام روال قانونی و در کمتر از ۴8 ســاعت، صبح 
امروز با حضور رئیس حــوزه قضایی رودبار و قصران، این 

سازه غیر مجاز تخریب شد.
مجید عزیزیانی رئیــس حوزه قضایی رودبار قصران که در 
محل ویا حاضر شــده بود، درباره جزئیات ســاخت و ساز 
ویای مذکور و تخریب آن، گفت: حســب گزارش مردمی 
و دریافت خبری مبنی بر دخل و تصرف، ســاخت و ساز در 
حریم و بستر رودخانه و اراضی ملی متعلق به دولت، پس از 

دستور رئیس کل دادگستری استان تهران، موضوع در حوزه 
قضایی رودبار قصران مورد بررسی قرار گرفت.

وی افزود: پس از بررســی های تکمیلی دســتورات فوری 
قضایــی لازم بــه اداره منابع آب، محیط زیســت و منابع 

طبیعی شهرستان شمیرانات صادر شد.
رئیس حــوزه قضایی رودبــار قصران تصریــح کرد: پس 
از حضور بازرســان در محل مذکور مشــخص شد که فرد 
متخلــف در حریم رودخانه و اراضــی ملی متعلق به دولت 
که دارای ســند تک برگ هســتند، اقدام به ساخت و ساز 

غیرمجاز یک باب ویا کرده است.
وی افــزود: با توجه به اینکه محل صعب العبور بود و امکان 
اســتفاده از ماشــین  آلات در محل وجود نداشت، از همه 
امکانات وادوات اســتفاده شد و براســاس مقررات مندرج 
در تبصــره ۴ ماده ۲ قانون توزیــع عادلانه آب و تبصره 1 
اصاحی ماده 55 قانون حفاظت و بهره برداری از جنگل ها 
و مراتع، روند قلع و قمع ویای ســاخته شــده غیرمجاز و 
بازگشــت محیط به حالت قبل از ساخت و ساز آن کمتر از 
۲۴ ساعت، اجرا شــد تا عبرتی برای کسانی شود که قصد 

دست اندازی به بیت المال را دارند.
عزیزیانی اظهار داشــت: دســتگاه قضایــی در مواجهه با 
تصرفاتی کــه منجر به تضیع بیت المــال و اراضی ملی و 
همچنین حریم و بســتر رودخانه می شــود، بدون اغماض 

برخورد خواهد کرد.
وی ضمن قدردانی از گزارش مردمی و مسئولیت اجتماعی 
اشخاصی که احساس مسئولیت لازم را دارند از شهروندان 
خواســت در صورت مشــاهده چنین ســاخت و سازهایی 

دستگاه قضایی را در جریان بگذارند.

دبیــر کمیته علمی کشــوری کرونا با بیــان اینکه گزارش 
سویه های جدید در برخی کشورها نگران کننده است، گفت: 
نگرانی هایی ایجاد شده مبنی بر اینکه ممکن است در آینده 

دوباره با موج هایی از ویروس کرونا مواجه باشیم.
به گزارش وزارت بهداشــت، حمیدرضا جماعتی در حاشیه 
برگزاری جلســه کمیته علمی کشــوری کووید 1۹ اظهار 
داشــت: مردم دچار عادی انگاری شده اند و با این تصور که 
آمار کرونا کاهش یافته و به پایان کرونا رسیده ایم، در اماکن 
عمومی، فضاهای سربسته، وسایل نقلیه عمومی، همایش ها، 
کنسرت ها و خیابان ها، ماســک های خود را برداشته اند، با 
جدیت تاکید می کنم که کرونا به پایان نرســیده و شــیوه 

نامه های بهداشتی باید همچنان رعایت شود.
وی تصریــح کرد: در جلســه امــروز، بحث اســتفاده از 
آنتی بیوتیک هــا در دوره کووید 1۹ مطرح شــد که یکی از 
اســاتید نتایج مطالعات خود در این زمینــه را توضیح داد. 
براســاس این مطالعه، مشــخص شــد در 10 بیمارستان 
دانشــگاهی و ۴3 هزار بیماری که در این 10 بیمارســتان 
بستری شدند، 100 درصد بیماران حداقل یک آنتی بیوتیک 
و 50 درصد آنها حداقل ســه آنتــی بیوتیک مصرف کردند 
که این میزان، بی رویه محســوب می شــود. بیشترین آنتی 
بیوتیک مصرف شــده در بخش های عادی، آزیترومایسین 
و بیشــترین آنتی بیوتیک مصرف شده در بخش های ویژه، 
مِرُوپنم بوده اســت. هزینه ای هم کــه در این مدت برای 
اســتفاده از آنتی بیوتیک های بی رویه صرف شــده، چیزی 

حدود ۲ و ۲ دهم میلیون دلار بوده است.
وی افــزود: در ایــن مطالعه همچنین مشــخص شــد در 
بیمارستان هایی که مصرف آنتی بیوتیک بیشتر بوده، میزان 
مرگ و میر بالاتری نیز گزارش شده است که علل مختلفی 
از جمله عوارض آنتی بیوتیک ها و تداخات دارویی در این 

زمینه دخیل است بنابراین لازم است آگاهی پزشکان در این 
زمینه افزایش یابد، زیرا استفاده بی رویه از آنتی بیوتیک ها 
نمی تواند میزان مرگ و میر ناشی از کرونا را کاهش دهد و 
شاید به دلیل عوارض و تداخات دارویی اثرات عکس نیز 
بگذارد. از ســوی دیگر بار زیادی را به هزینه اقتصاد کشور 
تحمیل می کند. بنابراین لازم است از مصرف بی رویه آنتی 
بیوتیک ها در درمان بیماران مبتا به کرونا، جلوگیری شود.

دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا ادامه داد: در این جلســه 
مقرر شــد که کمیته های اقتصاد درمان که در بیمارستان ها 
و دانشگاه ها و معاونت درمان تشکیل شده بود، دوباره احیا 

شود.
وی اضافه کرد: همچنین کمیته های اســتوارد شیپ که در 
مورد مصرف آنتی بیوتیک ها اقدامات مناســبی انجام داده 
بودند و از قبل از شیوع کرونا آغاز به کار کرده بودند، دوباره 
احیا شــود و پروتکل هایشــان نیز در معاونت درمان ریوایز 
شــده و به بیمارستان ها اباغ شــود تا از مصرف بی رویه 
آنتی بیوتیک ها در بیمارستان ها و هزینه هایی که به بیمار و 

اقتصاد کشور وارد می کند، تا حدود زیادی جلوگیری کند.
وی درباره اســتفاده از ماســک و رعایت شــیوه نامه های 
بهداشــتی، افزود: با توجه به اینکه گزارش هایی از بعضی 
کشــورها مانند کشــورهای آفریقایی و آمریکا برای بروز 
سویه های جدید B.1.1.۷ از COVID-1۹ در این کشورها 
و همچنین بروز دوباره سویه های ترکیبی دلتا و اومیکرون 
در برخی کشــورهای خاورمیانه وجود دارد، نگرانی هایی 
ایجاد شــده مبنی براینکه ممکن اســت در آینده دوباره با 
موج هایی از ویروس کرونا مواجه باشــیم؛ بنابراین توصیه 
کمیته علمی بر این اســت که پروتکل ها و شیوه نامه های 
بهداشتی حتما رعایت شود، به خصوص توسط گروه های 

پرخطر.
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منتظری: گفتند که مشکل کاغذ در حال 
حل شدن است

نایــب رئیس کمیســیون فرهنگی مجلس 
شورای اسامی بیان کرد: در این کمیسیون 
هنوز به موضوع گرانــی کاغذ نپرداخته ایم 
داشــته ایم.  پراکنــده ای  و صحبت هــای 
بناســت پس از پایــان نمایشــگاه کتاب، 
معاون فرهنگی وزارت ارشاد در کمیسیون 
فرهنگی مجلس علت گرانی کاغذ را برای 

ما بگوید.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 

از ایرنــا، غامرضا منتظری گفت: وظیفه مجلس قانونگذاری و نظارت و در صورت ضرورت 
حمایت اســت. یکی از اهداف اعضای کمیسیون فرهنگی بعد نظارتی است. بنا داریم بعد از 
نمایشگاه کتاب از معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد اسامی دعوت کنیم که گزارشی 
از نمایشگاه را به ما بدهند تا مشکات را از زبان خودشان بی واسطه می شنویم. تاش داریم 

با کمک دولت مشکات حوزه نشر را برطرف کنیم.
وی افزود: در کمیســیون فرهنگی هنوز به موضــوع گرانی کاغذ نپرداخته ایم و صحبت های 
پراکنده ای داشــته ایم. به ما بشــارت دادند که موضوع کاغذ در حال حل شدن است. بناست 
معاون فرهنگی وزارت ارشــاد در کمیســیون فرهنگی مجلس علت گرانی کاغذ را برای ما 

بگویند.
منتظری با بیان این که اگر دنبال راهکار اصولی نباشیم، این روند نامطلوب ادامه پیدا می کند 
تاکید کرد: نشر با موضوع کاغذ گره خورده است. بنا داریم مراکز تولید کاغذ را توسعه بدهیم. 
در سطح کشور تعداد کمی مرکز تولید کاغذ داریم. تاش می کنیم تولید داخلی داشته باشیم 
و دســت مان زیر سنگ دیگران نباشد. باید کاغذ ارزان تر در اختیار ناشر قرار بگیرد تا کتاب 

ارزان شود.

  آشتی سینما با »کوین اسپیسی« در 
جشنواره کن

پس از چند ســال دوری »کوین اسپیسی« 
از ســینما، فیلم جدید ایــن بازیگر مطرح 
آمریکایــی در بازار جشــنواره کن رونمایی 

می شود.
به گزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از هالیوود ریپورتر، این بازیگر ۶۲ ساله که 
فعالیت حرفه ای او به عنوان بازیگر از سال 
۲01۷ و با مطرح شــدن اتهاماتی اخاقی 

علیه او متوقف شــده بود پس از چند ســال دوری با فیلم اکشن »پیتر پنج هشت« به سینما 
بازخواهد گشــت، فیلمی که مراحل ســاخت آن به پایان رسیده و در بازار جشنواره فیلم کن 

۲0۲۲ به خریداران بین المللی عرضه خواهد شد. 
در این فیلم »کوین اسپیسی« در نقش اصلی شخصیت پیتر بازی کرده که مردی کاریزماتیک 
اســت که در یک شهر کوچک کوهستانی ظاهر می شود و »جن جاندرو« و »ربکا دموناری« 

دیگر بازیگران این فیلم به کارگردانی »مایکل زایکو« هستند. 
»اسپیســی« همچنین قرار است در  فیلمی تحت عنوان »دروازده 1۲۴۲ به غرب« نیز بازی 
کند و این پروژه که در اکتبر ســال ۲0۲۲ مقابل دوربین می رود نیز در بازار جشــنواره کن 

معرفی خواهد شد. 
پیش از این نیز اعام شــد »اسپیسی« قرار اســت در فیلم ایتالیایی »مردی که خدا کشید« 

به کارگردانی »فرانکو نرو« بازیگر سرشناس سینمای ایتالیا کارگردانی نقش آفرینی کند. 
در سال ۲01۷، »آنتونی رپ« بازیگر فیلم  »پیشتازان فضا« مدعی شد »کوین اسپیسی« در 
سن 1۴ سالگی او را مورد تعرض قرار داده، و »کوین اسپیسی« بازیگر توانمندی که دو جایزه 
»اســکار« برای فیلم های »مظنونین همیشگی« و »زیبای آمریکایی« به همراه یک جایزه 
تونی و 1۲ نامزدی جایزه امی را در کارنامه دارد، به بی کارترین بازیگر هالیوود تبدیل شــد و 
کمپانی »MRC« ســازنده ســریال معروف »خانه پوشای« نیز همکاری خو را با این بازیگر 

برنده اسکار قطع کرد و از ساخت فصل جدید این سریال هم منصرف شد.
پس از آن ۲0 مرد دیگر نیز اتهاماتی علیه »اسپیســی« در زمان فعالیت او در تئاتر اولدویک 
لندن بین سال های 1۹۹5 تا ۲013 مطرح کردند و یک زن نیز در ایالت ماساچوست آمریکا، 

از او شکایت کرد که در نهایت »اسپیسی« از سوی دادگاه بیگناه شناخته شد.

  راهیابی ۸ هنرمند ایرانی به جشنواره 
بین المللی

هشــت نفر از هنرمنــدان صنایع  
دستی ایران موفق شدند به اولین 
جشنواره بین المللی طا، جواهرات 
و زیورآلات ســنتی که در شــهر 
بخارا برگزار می شود، راه پیدا کنند.

امروز«  به گزارش روزنامه »صبح 
و به  نقل از اداره کل روابط عمومی 
وزارت میراث فرهنگی، گردشگری 
و صنایع دســتی، در ســال ۲0۲۲ 
ســه رویداد مهم صنایع دستی در 
شــهر بخارای ازبکســتان برگزار 
خواهد شــد کــه شــامل »اولین 
فستیوال بین  المللی طا، جواهرات 
و زیــورآلات ســنتی«، »جلســه 

هیئت رئیسه منطقه آســیا و اقیانوسیه شورای جهانی صنایع دســتی« و »برنامه داوری مُهر 
اصالت منطقه   ای شورای جهانی صنایع دستی« است.

ویدا توحدی مدیرکل دفتر آموزش و ترویج، در رابطه با این اتفاق عنوان کرد: پس از دریافت 
اطاعات مربوط به زمان، مکان و نحوه برگزاری اولین فستیوال بین المللی طا، جواهرات و 
زیورآلات سنتی )۲1 تا ۲5 می ۲0۲۲ برابر با 31 اردیبهشت تا ۴ خرداد 1۴01( اطاع   رسانی 
لازم به هنرمندان صورت گرفت و 30 نفر از هنرمندان صنایع دستی ایران موفق شدند تصاویر 
آثار خود را با هماهنگی ســفارت جمهوری اســامی ایران در ازبکستان برای این فستیوال 
ارسال کنند. خوشــبختانه هشت نفر برای شرکت در این رویداد و نمایش آثارشان به صورت 
مســتقیم از طرف کشور ازبکستان انتخاب شــدند، درحالی که از کشورهای شرکت   کننده که 

بالغ بر 50 کشور بودند، دو تا سه هنرمند پذیرش گرفته   اند.
توحدی در ادامه اشــاره کرد: تمامی هزینه   های رفت وبرگشــت و اسکان هنرمندان اعزامی 
نیز بر عهدۀ کشور میزبان اســت. امیدواریم در میان برگزیدگان نهایی نیز اسامی هنرمندان 

کشورمان بعد از داوری در کشور ازبکستان بدرخشد.
مدیرکل دفتر آموزش و ترویج افزود: جلســه هیئت رئیسه منطقه آســیا و اقیانوسیه شورای 
جهانی صنایع دســتی نیز یکی از مهم ترین نشســت   های این شوراست که با حضور معاونان 
مناطــق مختلف برای سیاســت گذاری و برنامه   ریزی برگزار می شــود. بــا توجه به حضور 
نمایندگان جمهوری اســامی ایران در این جلســه، انتظار می   رود صنایع دستی ایران در این 
منطقه نمودی بیش ازپیش یابد و در راســتای معرفی صنایع دستی ایران و پروژه   های مرتبط 

اقدامات لازم و مصوبات موردنیاز را داشته باشیم.
توحدی خاطرنشان کرد: برنامه داوری مُهر اصالت منطقه   ای شورای جهانی صنایع دستی نیز 
یکی از موفق ترین برنامه   های ارزیابی صنایع دســتی در دنیا و مرجع استانداردهای روز برای 
تولید این هنر صنعت است و اداره کل آموزش و ترویج معاونت صنایع دستی و هنرهای سنتی 
موفق شده است طی مذاکرات و برنامه   ریزی به عمل آمده، تعداد ۴8 اثر را برای شرکت در این 

برنامه انتخاب و همراه با نماینده کشور به بخارا ارسال کند.

خبر

گلدنگلوبفروختهمیشود
گلــدن گلوب اعــام کرد که قصــد دارد این 
مجموعه را به یک فرد بفروشد تا بتواند از این 
طریق مشــکات مربوط به نبودن تنوع را کم 

کند.
به گــزارش روزنامه »صبح امــروز« و به نقل 
از د رپ، انجمــن رســانه های خارجی هالیوود 
)HFPA( که برگزارکننده مراســم جوایز گلدن 
گلوب اســت، جمعه اعام کــرد که دارد یک 
قدم به کنار گذاشــتن حالــت غیرانتفاعی خود 

نزدیک تر می شود.
این ســازمان اعام کرد در حال مذاکره برای 
فروش گلدن گلوب به شرکت الدریج اینداستریز 
متعلق به تاد بولی اســت. اگر این اتفاق بیفتد، 
گلدن گلوب تبدیل به کســب  و کاری می شود 
که بولی مسئولیت هدایت آن را بر عهده خواهد 

داشت.
هنوز جزئیات پیشــنهاد شــرکت الدریج منتشر 

نشده و انجمن گفته حداقل یک نهاد دیگر هم 
برای خرید ابراز عاقه کرده است. این اشاره  به 
شریل بون آیزکس رئیس سابق آکادمی اسکار 
دارد که از طریق شــرکت پاســیفیک کوست 

انترتینمنت خود پیشنهاد شراکت داده بود.
یکی از دلایلی که پیشــنهاد بولر نگرانی ایجاد 
کرده این اســت که او می تواند از طریق خرید 
گلدن گلوب سودهای حتی بزرگ تری از قرارداد 
۶0 میلیون دلاری ســالانه حق پخش مراسم 
از طریق شــبکه ان بی ســی کسب کند. پخش 
مراسم در ســال گذشــته به خاطر انتقادهای 
شدید در مورد کمبود گوناگونی و نحوه انتخاب 
اعضای انجمن کنسل شده بود. در حال حاضر 
ســودهای قرارداد حق پخش به طور مساوی 
بین انجمن و شــرکت تهیه ام آرسی متعلق به 

بولی توزیع می شود.
هلــن هون رئیس انجمن رســانه های خارجی 

هالیــوود در بیانیــه ای گفت فــروش احتمالی 
گلدن گلوب در راســتای اعمال تغییرات مثبت 
و رسیدگی به مشکات کمبود گوناگونی، نحوه 

اداره انجمن و رفتار آن است.
با این حال چند وکیل که در زمینه سازمان های 
غیرانتفاعــی تخصــص دارنــد، می گویند اگر 
ایــن قرارداد عملی شــود، در حقیقت از میزان 
شــفافیت انجمن کاسته خواهد شــد. به طور 
مثــال، این نهاد در حــال حاضر به عنوان یک 
ســازمان غیرانتفاعی مجبور است صورت های 
مالی ســالانه خود را که شــامل تمام سودها 
و پرداخت هــا و همچنیــن فعالیت های خیریه 
می شــود به صورت عمومی منتشــر کند. در 
صورتی که یک کسب وکار انتفاعی دیگر مقید 

به این قوانین شفافیت نیست.
همچنین مسئله اخاقی چنین قراردادی مطرح 
اســت چون یکی از عناصر اصلی پیشنهاد بولر 

این اســت که تعــدادی از رای دهندگان گلدن 
گلوب در ســود جوایز هم شــریک باشــند. از 
سوی دیگر او می خواهد ۲00 رای دهنده جدید 
اســتخدام کند که عضو کامل نیستند و سودی 

دریافت نمی کنند.
این اتفاق ها در حالی می افتد که هفته گذشــته 

یکی از اعضای انجمن از آن شکایت کرد. این 
عضو که حسام آسی نام دارد یکی از گویندگان 
شــبکه عربی بی بی سی و عضو انجمن از سال 
۲010 اســت. او در شــکایت خود گفت مورد 
آزار جنســی قرار گرفته و او را »تروریســت« 

خوانده اند.

به بهانه اکران لامینور؛

خوانندگانی که بازیگر شدند
داریوش مهرجویی، پس از چندســال دوری 
از ســینما، اینبار عاوه بر حضور چهره های 
هنر با یک خواننده راک »لامینور« را جلوی 
دوربین برده است. کاری که  عطش حضور، 
مقابل دوربین فیلمبرداری و دیده شــدن بر 
روی پرده عریــض ســینما، از قدیم الایام، 
مورد توجه بســیاری از خوانندگان در سراسر 
جهان بوده است، این کشــش در ایران نیز 
پــس از دوره ای توقف، طــی دهه های اخیر 
پای چندین خواننده مطرح را به آثار سینمایی 

کشیده است.
به گــزارش روزنامه »صبح امروز« و به نقل 
از ایرنا، ادل، لیدی گاگا، هری اســتایل، شر، 
امینم، ریحانا، بیانســه، ســلنا گومز، جنیفر 
هادسون، پینک، جسی جی، مایلی سایرس، 
ماریا کری، مدونا، جاستین تیمبرلیک، هیلی 
اســتاینفلد، لانا دل ری و . . . تنها گوشه ای 
از خوانندگانی هســتند که در تداوم مســیر 
حرفه ای خود، بازیگری را نیز تجربه کرده اند. 
این معادله در ایران نیز همسو با امواج جهانی، 
در نخستین سال های ورود سینما به ایران و 
رونق صنعت فیلمســازی، خود را نشان داد. 
در ســال های پیش از انقاب، تقریبا تمامی 
خوانندگان معروف آن دوران، تجربه حداقل 
یک بار حضور مقابل دوربین های تلویزیون را 
چشــیدند. رویه ای که پس از انقاب، چندان 
به بار ننشست و تا دهه ها، خواننده ها، خواسته 
ناخواســته جلوی دوربین های فیلمسازی  یا 

ظاهر نشدند.
ایــن تابــو اما در دهــه نیمــه دوم دهه ۷0 
شکســته شد و پس از آن در دهه 80، برخی 
خواننــدگان، به عنوان بازیگــر، تجربه هایی 
را از ســر گذراندنــد که چندان با اســتقبال 
قابل توجهــی از ســوی جامعه ســینمایی و 
مخاطبان سینمایی مواجه نشد. این منوال در 
دهــه ۹0 نیز تداوم یافت تــا اینکه طی چند 
سال اخیر، هم زمان با موج جدید فیلمسازی 
و عاقه به رونمایی از غافلگیری های بصری 
جدید، موجی از خواننــدگان، جلوی دوربین 
رفتند و این بار این حضور، هم به گیشه سینما 
و شــبکه نمایش خانگی رونق بخشید و هم 
با اســتقبال خیره کننده ای از سوی مخاطب 

مواجه شد.
در ادامــه نگاهی داریم بــه نقش آفرینی 10 

خواننده جلوی دوربین سینما:
نخســتین خواننده ای که طی دو دهه اخیر، 
حضــور مقابل دوربین فیلمســازی را تجربه 
کرده اســت شــادمهر عقیلی اســت. جوان 
اول آن ســال های موســیقی کشــور کــه 
درخواســت های زیادی برای نقش آفرینی در 
آثار ســینمایی داشــت، بالاخره در سال ۷۹ 

پذیرفــت که در پر پرواز بازی کند. تجربه ای 
که به مذاق او خوش آمد و در گیشــه هم با 

استقبال قابل توجهی همراه شد.
او یک ســال بعد و درســت چند ماه پیش از 
مهاجرت همیشگی خود، در شب برهنه بازی 
کرد که این فیلم اگرچه بعد از مهاجرت این 
خواننده و به شکل مثله شــده ای به نمایش 
درآمد اما هرگز موفقیت های فیلم نخســت 
این خواننده را به همراه نداشت. البته که هر 
دو فیلم، تنها به یک استفاده ابزاری از عقیلی 
بســنده کرده بودند و شــاید در یک تعامل 
دوطرفه می شــد متوجه شــد که هم عوامل 
آن فیلم ها می دانستند شادمهر نمی تواند عمر 
زیادی در دنیای بازیگری داشــته باشد و هم 
خود عقیلی به ایــن حقیقت ایمان آورده بود 

که استعدادی در این حوزه ندارد.
رضا یزدانی

رضا یزدانی تقریبا هم زمان با حضور حرفه ای 
در دنیای موســیقی، به دنیــای بازیگری نیز 
لبخنــد زد. از همان نخســتین فعالیت های 
جدی اش در عالم موسیقی، به خواندن تیتراژ 
فیلم های ســینمایی عاقه نشان داد و خیلی 

هم زود وارد دنیای بازیگری شد.
حضورش را در سینما با سه گانه ای از مسعود 
کیمیایی آغاز کرد و توانســت عاوه بر بازی 
در حکم، رئیــس و محاکمه در خیابان، ترانه 
تیتراژ پایانــی این آثار را نیز بخواند و به این 
ترتیب، کرســی خود را در دنیای سینما ثابت 

کند.
او در 18 ســال تجربه بازیگــری حرفه ای، 
تاکنون در فیلم هایــی چون کیفر، طهران - 
تهران، متروپل، تیک آف، خوک و خائن کشی 

به ایفای نقش پرداخت.
جدیــت و عزم جزم این خواننده، مســیر وی 
برای هنرنمایی در تلویزیون و شبکه نمایش 
خانگی را نیز فراهــم کرد به طوری که وی 
تاکنون دو ســریال تعطیات رویایی و از یاد 
رفته هــا را برای تلویزیون و میدان ســرخ را 
برای شــبکه نمایش خانگی کار کرده است 
و عــاوه بر ایــن، تیتراژ بیــش از 30 فیلم 
سینمایی، سریال و مستند را نیز خوانده است.

رزومه بازیگری یزدانی، به کارنامه موسیقایی 
وی طعنــه می زند تا ایــن کارنامه در آینده، 

قطعا قطورتر از اکنون شود.
فرزاد فرزین

فرزین هم یکی از خوانندگانی است که خیلی 
زود، عاقمندی خود را به دنیای بازی نشان 
داد. او تنها ۲ ســال پس از انتشار آلبوم اول 
خود شــراره، در فیلم پسران آجری به ایفای 
نقــش پرداخت که البته به علت ناکامی فیلم 
و نداشــتن جایگاه ممتاز در موسیقی، چندان 

دیده نشــد. گرچه دیگر فیلم های سینمایی 
فرزیــن تا به امــروز نیز کنســرت دونفره، 
ســگ های پوشــالی و آهنگ دونفره، اقبال 

چندانی برای وی به همراه نداشته است.
اما هرچه فرزین در ســینما با ناکامی مواجه 
شد، در شــبکه نمایش خانگی مورد استقبال 
قــرار گرفت. بازی در ســریال عاشــقانه و 
ایفای نقش در هیبت یک انســان کاه بردار، 
جذابیت تیپیکال بســیاری را رقم زد و سبب 
شد تا همســو با اســتقبال مخاطبان از این 
ســریال، از این تیپ نیز تعریف های بسیاری 

شود.
فرزیــن این موفقیــت را در مانکن نیز ادامه 
داد و توانســت جایگاه خود را به عنوان یک 
خواننده – بازیگر تثبیت کند اما ملکه گدایان، 
اجازه نداد تا تــداوم موفقیت های فرزین در 

حوزه بازیگری ادامه یابد.
البته کــه فرزیــن در این ســال ها، اجرای 
صحنه ای را نیز تجربــه کرد و با این میزان 
عاقمندی بایــد تقریبا مطمئن بود که او در 
آینده، به شــکلی جدی، فعالیت در این حوزه 

را ادامه خواهد داد.
رضا صادقی

تنهــا یک بار به عنوان بازیگر ظاهر شــد که 
به سال ۹0 و فیلم ســینمایی بی خداحافظی 
برمی گردد. فیلمی که قرار بود گوشــه ای از 
مصایب و ســختی های زندگــی واقعی رضا 
صادقی باشــد اما به دلایلی، دســت پرورده 
پرداخت دراماتیک قــرار گرفت تا نتوان آن 
را برداشتی مســتقیم از زندگی این خواننده 

بندرعباسی تلقی کرد.
البته که صادقی در همان زمان، از بی عاقگی 
خود به دنیای بازیگری گفت و اعام کرد که 
دیگر در هیچ فیلمی به عنوان بازیگر حضور 
نخواهد داشت. عهدی که حداقل تا به امروز، 

نسبت به آن وفادار مانده است.
البته که بی خداحافظی با وجود رضا صادقی و 
محمدرضا فروتن، اقبال چندانی در گیشه پیدا 
نکرد و در کمال تعجب، طی تابســتان سال 

۹1، کمتر از 500 میلیون تومان فروخت.
حمید عسکری

حمید عســکری در ســال های اوج فعالیت 
حرفه ای خود که ابتدای دهه ۹0 بود، تاش 
بسیاری به عمل آورد تا بتواند جایگاه خود را 

به عنوان یک خواننده – بازیگر تثبیت کند.
او در این مســیر، در ۲ فیلم مخاطب پسند دو 
دوست و عشق، شــانس، تصادف و سریال 
سی ونه هفته ظاهر شد اما با این وجود، اقبال 
چندانی متوجه او نشد تا او دیگر نتواند تجربه 

مشابهی را از سر بگذراند.
هر چند کــه در ادامه و بــا فروکش کردن 

فعالیت های این خواننده، بســیار بعید به نظر 
می رسد که بتوانیم وی را در آینده، در پروژه 
سینمایی یا تلویزیونی مشاهده کنیم. البته که 
وی اســتعداد چندانی نیز در این حوزه از خود 

نشان نداد.
زانیار خسروی

زانیــار یکی از چهره هایی اســت که تاش 
بســیاری برای تثبیت جایگاه خود به عنوان 

یک بازیگر انجام می دهد.
او نخســتین بار در ســال ۹1، جلوی دوربین 
بــرف روی کاج های پیمــان معادی رفت و 
حضــور او در این فیلم بــه مثابه یک بمب 
خبــری تلقی شــد که البته در شــکل اجرا، 

غافل گیری چندانی را رقم نزد.
۲ ســال بعد، با بیژن بیرنگ، عشــق تعطیل 
نیســت را تجربه کرد کــه این پروژه پس از 
تولید 5 قسمت، تعطیل شد و بازی او در این 

سریال، هیچ گاه به چشم نیامد.
شاید این ۲ ناکامی در ابتدای مسیر بازیگری 
ســبب شد تا خســروی، برای ســال هایی، 
بازیگری را به فراموشــی بســپارد. او سال 
گذشــته، در ســریال حرفه ای بازی کرد که 
موفقیت چندانــی را برای ایــن خواننده به 
همراه نداشــت. وی بافاصلــه در مهمونی 
ایرج طهماســب که به مناسبت نوروز امسال 
تدارک دیده شده بود نیز حاضر شد که پروسه 
ناکامی وی در عرصه بازی و نقش آفرینی را 

کامل کرد.
بنیامین بهادری

بنیامین نیز از آن دســته خوانندگانی اســت 
کــه تاش چندانــی بــرای ورود به عرصه 
بازی نداشــت و همان حضور حداقلی او نیز، 

موفقیتی را برای وی رقم نزد.
او در ششمین مجموعه نوروزی کاه قرمزی 
در سال ۹۴، در یک قسمت ظاهر شد و بیش 
از آن کــه بخواهد بازی کنــد، خودش بود و 

هیچ نقش آفرینی خاصی را تجربه نکرد.
او در ســال ۹5 به صورت کاما اتفاقی، در 
فیلم ســام بمبئــی و در قالب نقش مکمل 
مرد بازی کرد و نشــان داد که استعدادی در 
این حوزه ندارد. 3 ســال بعد از این فیلم، در 
موافقــت اصولی امیر پورکیــان و باز هم در 
قامت نقش فرعی حضور یافت که این فیلم 

هنوز به نمایش در نیامده است.
بهــادری در این ســال ها از ســوی برخی 
اسپانســرها به عنوان مجری برنامه انتخاب 
شــد که در هر بار، حاشیه ای به وجود آمد تا 
وی همچنان به عنــوان یک خواننده مطرح 

باشد تا یک بازیگر.
امیر مقاره

امیــر مقــاره در اواســط دهــه ۹0 و بــه 

عنــوان عضــوی از ماکان بند، مــورد اقبال 
موسیقی دوســتان قرار گرفت. مقاره در سال 
گذشــته و در نخستین تجربه تصویری خود، 
مقابل دوربین جزیره ســیروس مقدم رفت و 
یکی از نقش های اصلی این ســریال را ایفا 

کرد.
هــر چند که صاحبان این ســریال از حضور 
مقاره به عنوان یکــی از بمب های تبلیغاتی 
این ســریال اســتفاده کردند اما ســریال با 
وجود مقاره نیز چندان دیده نشــد تا در کنار 
بی اســتعدادی این خواننده در بازیگری، این 
ناکامــی نصیــب وی و تمامــی عوامل این 

سریال شود.
بهنام بانی

اگر حضــور چنددقیقــه ای بهنــام بانی در 
سکانس تالار ســریال پایتخت ۶ را در نظر 
نگیریم، گشــت 3، نخستین تجربه بازیگری 

بانی مقابل دوربین محسوب می شود.
فیلمی که بانی، تجربه چندان دشــواری در 
آن نداشــت و خیلی خوش شانس بود که در 
کنار اقبال بالای مخاطب به آثار موســیقایی 
او، این فیلم نیز در دوران کرونایی و در زمانی 
که کمتر کارگردان و تهیه کننده ای ریســک 
نمایش فیلم خــود را به جــان می خرید، با 
استقبال قابل توجهی همراه شد و در کمتر از 
۴ ماه، حدود ۴3 میلیارد تومان فروخت تا یک 

رکورد بسیار خوب از این فیلم به جا بماند.
با توجه بــه این میزان اقبــال، چندان بعید 
نیســت که بانی در ادامــه فعالیت های خود، 
به شــکل جدی تری به نقش آفرینی در آثار 

سینمایی توجه نشان دهد.
کاوه آفاق

کاوه آفاق از آن دســت خواننده هایی اســت 
که نقش آفرینی های متعدد او در مدیوم های 
گوناگــون، چندان بــا اقبال ســینماگران و 

سینمادوستان مواجه نشده است.
آفاق در نیمه دوم دهه ۹0، تجربه بازی در 
سریال های خانه روح و خانه امن را پشت 
سر گذراند و در نمایش های راه پله، درخت 
بلوط و خاکســتری حضور یافت. در فیلم 
خاک بازی هم به ایفای نقش پرداخت اما 
مهم ترین نقش آفرینــی وی در تمام این 
سال ها به فیلم لامینور داریوش مهرجویی 
برمی گــردد که هم اکنون بــه روی پرده 

است.
فیلمی که برخــاف انتظارها، طی دو هفته 
پس از آغاز نمایــش، به زحمت فروش خود 
را به مرز 1 میلیارد تومان رســانده اســت تا 
حتی حضــور در فیلم کارگردان بزرگی چون 
مهرجویی نیز اقبال چندانی را برای آفاق در 

گیشه سینما به همراه نداشته باشد
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سرپرست شرکت آب و فاضلاب خراسان شمالی:

۱۴۰۰ میلیارد تومان برای پایداری آب شرب 
خراسان شمالی نیاز است

سرپرست شرکت آب و فاضاب خراسان شــمالی گفت: مطالعات کارشناسی برای مقابله با 
خشکسالی استان انجام شده و برای رسیدن به اب شرب پایدار یکهزار و ۴00 میلیارد تومان 

اعتبار نیاز است.
به گزارش ایرنا، رضا نعیمی در جلسه هم اندیشی با اعضای شورای اسامی خراسان شمالی 
اظهار داشــت: خشکسالی های اخیر منابع زیرزمینی استان را با مشکات زیادی مواجه کرده 

است و اکنون بسیاری از سفره های زیرزمینی خشک شده اند.
وی تصریح کرد: این مشــکات موجب شد تا کار کارشناســی در این زمینه انجام و تدابیر 
لازم در این زمینه برای پایداری آب شــرب گرفته شود که در حال تامین اعتبار برای مقابله 

با این مشکات هستیم.
سرپرســت شرکت آب و فاضاب خراسان شمالی افزود: برنامه های کوتاه مدت و بلند مدت 
برای مواجهه با خشکســالی در استان انجام شده است و در حال برنامه ریزی و تامین اعتبار 

هستیم.
وی با توجه به منابع منابع آبی خراســان شــمالی اظهار داشت تامین آب شرب در شهرهای 
اسفراین و شیروان ناامیدکننده است چرا که منابع آبی سدهای تامین کننده این شهرها نسبت 

به سالهای گذشته افت بسیار زیاد کرده است
نعیمی ادامه داد: شــرایط تامین آب شرب در شهرستان بجنورد مرکز خراسان شمالی نسبت 
به دیگر شــهر ها بهتر اســت و هم اکنون هفت حلقه چاه در پلنگ دره و ســه حلقه چاه در 
کاته نقی این شهرستان در حال احداث است و به زودی به مدار آب شرب متصل می شود.

وی خاطرنشــان کرد: هم اکنون چهار۴ مجتمع بزرگ شیرین دره با پوشش ۶۷ روستا، کهنه 
جلگه با 13 روستا، پرسه سو با 55 روستا و سرانی شیروان با 35 روستا در حال احداث است 

و با تکمیل این طرح ها موقعیت آب تامین آب شرب بجنورد بهتر می شود.

  زنگ زبان و ادبیات فارسی در مدرسه 
آرمیتا مصلی نژاد مشهد نواخته شد

هم زمان با سالروز بزرگداشت فردوسی و پاسداشت زبان و ادبیات فارسی زنگ زبان و ادبیات 
فارسی در دبیرستان آرمیتا مصلی نژاد منطقه تبادکان مشهد با حضور مسئولان استان خراسان 

رضوی نواخته شد.
به گــزارش میراث آریا به نقــل از روابط عمومــی اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی خراسان رضوی مصطفی ترکاشــوند رئیس آموزش و پرورش منطقه تبادکان 
امروز یکشنبه ۲5 اردیبهشت ماه 1۴01 در این مراسم گفت: »مردم ایران اسام را پذیرفتند 

اما با هوشمندی هویت ملی و فرهنگی خود را نیز حفظ کردند.«
او افزود: »اسام و ایرانیت درهم آمیخته شده اند و ما دارای فرهنگ و هویت منحصر به فرد 

در بین کشورهای اسامی هستیم.«
ترکاشوند با اشاره به سالروز بزرگداشــت حکیم ابوالقاسم فردوسی و پاسداشت زبان فارسی 
اظهار کرد: »فردوسی با سرایش شاهنامه نقش مهم و کلیدی در حفظ و احیای زبان فارسی 

و فرهنگ حماسی ایران داشته است.«
در ادامه پوستر مسابقه ادبی »خان هشتم« رونمایی و زنگ زبان و ادبیات فارسی نواخته شد.

در این مراسم مسئولان اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی، 
اداره کل فرهنگ و ارشــاد اســامی خراســان رضوی و اداره کل آموزش و پرورش خراسان 
رضوی و اداره کل کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان خراسان رضوی حضور داشتند.

  هشدار مدیرکل آموزش و پرورش 
خراسان شمالی نسبت به کم تحرکی دانش آموزان

مدیرکل آموزش و پرورش خراســان شــمالی 
گفت: در ۲ ســال گذشــته که مدارس بصورت 
مجازی برگزار شــد دانش آمــوزان کم تحرک 
شــدند اما با حضوری شــدن مدارس باید این 

موضوع مورد توجه جدی مسوولان قرار گیرد.
به گزارش ایرنا، ابوالقاسم اکبری روز یکشنبه در 
پایانی ششمین جشنواره سفیران سامت  آیین 
با بیان اینکه از زمــان پیدایش  کرونا مراقبان 

ســامت نقش بسزایی را ایفا کردند گفت: مراقبان سامت در راستای سامت دانش آموزان  
باید به مواردی چون دخانیات، ســوءمصرف مواد مخــدر، تغذیه و ورزش آنها را مدنظر قرار 

داده و با اولیا نیز مطرح کنند. 
وی افزود: همانطوریکه دخانیات و ســوءمصرف مواد مخدر و آسیب آن به دانش آموزان در 

دنیا مطرح است باید این موضوع مورد توجه مراقبان سامت نیز باشد.
وی گفت: همچنین مراقبان سامت دانش آموزان کم تحرک را شناسایی و با کمک اولیای 

آنها برای تحرک و تغذیه آنان برنامه ریزی کنند.
اکبری در ادامه با اشــاره به حضوری شدن مدارس گفت: هم اکنون دانش آموزان از فضای 
آموزشــی بهره مند شدند و این امر موجب شده تا آنها مواردی چون مهارت های اجتماعی و 

مسولیت پذیری را فراگیرند. 
 معاون بهداشتی دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی در این آیین به بیماری هایی از جمله 
فشــار خون، پوکی اســتخوان، دیابت و قلبی و عروقی در دوران سالمندی افراد اشاره کرد و 

گفت: عواملی چون کم تحرکی و تغذیه نامناسب موجب این بیماری ها می شود.
محمدرضا اکبری گفت: کم تحرکی را باید در سنین کم مورد توجه قرار داده تا در میان سالی 

با بیماری ها و مشکات آن مواجه نشویم.
وی گفت: همچنین مربیان ســامت نیز در ساعت های مشخص برای دانش آموزان برنامه 

هایی را داشته باشند.
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نماینده ولی فقیه در خراسان رضوی:

فرهنگ جهاد و شهادت در حماسه فردوسی متجلی است  
نماینده ولی فقیه در اســتان خراسان رضوی در شورای 
فرهنگ عمومی اســتان بــا تأکید بر لــزوم حمایت از 
طرح های فردوسی پژوهی و تبیین ابعاد فکری و معرفتی 
شــاهنامه اظهار کرد: اگر گمان کنیم که فردوسی صرفاً 
یک شاعر بوده و شــاهنامه منحصر در یک دیوان شعر 
اســت، این تلقی ظلم به فردوسی و شاهنامه به حساب 
می آید زیرا این حکیم عالی قدر به عنوان یکی از نمادهای 
حکمــت و معرفت در فرهنگ و ادبیات فارســی مطرح 
اســت و اثر ماندگار او هم منظومه کامل حکمت آموزی 

است.
آیت الله ســید احمد علم الهدی افزود: هنگامی که بشــر 
ذهنیتــی از بینش سیاســی و تصویری از دموکراســی 
نداشــت و در اروپا، نژادهای بربر بــه راهزنی، غارت و 
دزدی دریایــی افتخار می کردند، فردوســی توســی در 
خراســان می فرماید »بیا تا جهان را به بد نسپریم« که 
نشان می دهد این مردم حکیم تا چه حد به حکمت آموزی 

در قالب اسطوره سازی های خود توجه داشته است.
فردوسی، متعلق به همه است

آیــت الله علم الهــدی، مفهوم حماســه آفرینی موردنظر 
فردوسی را به طور خاص ناظر بر جهاد در راه خدا دانست 
که مظاهر کامل آن در دفاع مقدس و ســایر عرصه های 
ایثار و شهادت متجلی شده و تصریح کرد: در آیات قرآن 
کریم که ناظر بر مقوله جهاد است، از عبارات هم خانواده 
مفهوم قتال اســتفاده شده و پروردگار عالم، بندگان خود 
را دعوت به قتال با کفــار و منافقین می کند. طبق نظر 
فقها، این موضوع ناظر بر ادله اذن است و حالت وجوبی 
ندارد و از این بابت اســت که موضوع ایثار و شهادت بر 
سایر ابعاد جهاد و حماسه برتری و فضیلت پیدا می کند.

آیت الله ســید احمد علم الهدی تأکید کرد: درست است 
کــه مفهوم حماســه آفرینی یــک ماهیت عــام دارد و 
می تواند ناظر بر همه ابعاد زندگی باشد اما به طور خاص، 
حماســه ای که موردنظر فردوسی است، ناظر بر موضوع 
جهاد و شــهادت است و در تبیین این مقوله حتی اگر از 
ســایر مصادیق فعالیت های جهادی نیز به عنوان حماسه 
یاد می شود، باید همواره جهادی که ایثارگری لازمه آن 
اســت و شــهادت در راه خدا را نصیب و روزی مجاهد 

می کند، موردتوجه ویژه باشد.
شاهنامه، مصداق اسطوره سازی حکمت آموز

نماینده ولی فقیه در اســتان خراسان رضوی خاطرنشان 
کرد: از ســوی دیگر، شاهد هســتیم که شخصیت های 

شــاهنامه به عنوان مصادیق اسطوره ســازی، نمادهای 
کاملــی از فرهنگ و ادب و حماســه هســتند. مثاً در 
ماجرای ســیاوش، پس از تهمتی که متوجه شــخصیت 
ســیاوش می شــود، وی با گذر از آتش نشــان می دهد 
که از گناه مبراســت و همین امر یکی از قله های رفیع 
حکمت آموزی اســت زیرا گذر از آتش در واقع نماد عبور 
از گناهان و یکی از مراحل تعالی معرفتی مطرح می شود. 
عاوه بر این، اسطوره ســازی حکمت آموز فردوسی در 
شاهنامه، انحصار در رستم و سهراب هم ندارد بلکه حتی 
زنان شــاهنامه هم به عنوان نمونه زن ایرانی، مظهر حیا 
و بینش سیاسی هستند؛ تا جایی که شخصیت منیژه در 
هنــگام معرفی خود، حجاب و عفــت ورزی را به عنوان 
نشــانه فضیلت دانســته و می گوید »منیــژه منم دخت 

افراسیاب، برهنه ندیده رخم آفتاب«.
او ادامــه داد: جنگ نرم امروز، جنگ روایت هاســت و 
در راســتای جهاد تبیین، باید فعالیت های پژوهشــی با 
محوریــت فردوســی موردحمایت قرار بگیــرد تا دیگر 
ضدانقاب نتوانــد حکیم توس را به گونــه ای که خود 
می خواهــد، معرفی کند و آن را به عنوان نمادی در برابر 

اسام و وجود باکرامت امام رضا )ع( قرار دهد.
ایثار و شهادت، قله حماسه سرایی های فردوسی

در ابتــدای این جلســه، محمد حســین زاده، مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسامی اســتان به عنوان دبیر جلسه با 
اشاره به ۲5 اردیبهشت، سالروز بزرگداشت شاعر شیعی 
حماسه سرا، حکیم ابوالقاسم فردوسی، ایثار و شهادت را 
قله حماسه سرایی های فردوسی خواند و اظهار کرد: رهبر 
معظم انقاب نســبت به مقام و جایگاه این شاعر محب 
اهــل بیت )ع(، نکات قابل توجهــی را مطرح کرده اند و 
حقیقت است که حتی ما خراسانی ها هم به طور شایسته 
به شخصیت این حکیم بزرگ توجه نکرده ایم. به همین 
منظور، در جلســات کارگروهی که در چند ماه گذشــته 
تشــکیل شده است، تصمیم بر این شد تا از سال جاری، 
ساز و کار منسجمی برای تخصیص و اهدای نشان ویژه 
فردوسی تدارک دیده شود تا به طور سالانه، به چهار نفر 
از افــرادی که در چهاربخش از پیش تعیین شــده، حائز 

جایگاه برتر باشند، این نشان فرهنگی ویژه اعطا شود.
وی افــزود: در بخش اول، همه پژوهشــگرانی که 
در حــوزه زبان و ادبیات فارســی فعالیت می کنند و 
تاش های آنان توســط دانشــکده ادبیات دانشگاه 
فردوســی مشــهد موردرصــد و تائید قــرار بگیرد، 

می توانند نامزد دریافت نشــان باشند. در بخش دوم 
که با عنوان »حماسه ساز« نام گذاری شده، همه افراد 
شــاخصی که در حوزه های مختلف علمی، فرهنگی، 
اقتصادی و اجتماعی حماسه آفریدند، می تواند برای 
دریافت این نشــان نامزد باشــند. در بخش سوم که 
با عنوان »حماسه سرا« نام گذاری می شود، آن دسته 
از هنرمندانی که حماســه های امروز ایران را روایت 
مــی کنند در قالب های ادبی و هنری گزینه اعطای 
نشــان باشند و در بخش چهارم که مشتمل بر حوزه 
بین الملل اســت، همه فعالیت های فرهنگی مرتبط 
با فردوســی و معرفی آن در ســطح جهانی مدنظر 

کارگروه تخصصی قرار می گیرد.
مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسامی اســتان در انتهای 
سخنان خود با تأکید بر ضرورت معرفی گسترده مظاهر 
حماســه و معارفی که فردوســی در شــاهنامه خود به 
آن ها پرداخته اســت، از آغاز تعامــل و همکاری خاص 
این اداره کل با ســازمان میراث فرهنگی، صنایع دستی 
و گردشــگری و نیز مراکز علمی و پژوهشی استان خبر 
داد و گفت: به زودی در سایه این همکاری ها، پژوهشگاه 
حکمت فردوسی به مرحله ساختاربندی می رسد و طرح 
راه اندازی آن به شــورای فرهنگ عمومی اســتان ارائه 

خواهد شد.
شهدای خراسان، حماسه آفرینان جاویدان

استاندار خراســان رضوی در سخنان خود با بیان اینکه 
روح و نگاه اعتقادی که در جای جای شــاهنامه مشهود 
اســت، باید به گونه ای موردتوجه قرار بگیرد که مضامین 
ملی و بومی آن برجسته ســازی شود تا سایر فرهنگ ها 
نتواننــد حکیم توس را برای خــود مصادره کنند، اظهار 
کرد: فرهنگ رضــوی و وجود باکرامت امام رضا )ع( از 
یکســو و فرهنگ دفاع مقدس و وجود بابرکت ۲3 هزار 
شــهید در خراســان رضوی که همگی حماسه آفرینان 
جاویــدان بودند، فرصت مناســبی را فراهــم کرده که 
پرداختن به شــاهنامه در یک حوزه منجر به برانگیخته 
شدن یک موج فرهنگی ســازنده در همه زمینه باشد و 
همان طور که فردوسی همواره پرچم دار فرهنگ و زبان 
ادبیات فارســی بوده، در این بــاره نیز منادی فرهنگ و 

ادب اسامی ایرانی شود.
فردوسی، سرمایه فرهنگی کشور در سطح بین المللی

عبداله ارجائی، شــهردار مشــهد در ادامه این جلسه با 
بیان اینکه می توان هویت فردوســی و شــاهنامه را در 

ســطح بین المللی موردپرداخت رسانه ای و فرهنگی قرار 
داد، خاطرنشــان کرد: در شــرایط کنونــی، به دو دلیل 
نیاز است تا فردوســی پژوهی در عرصه های بین المللی 
موردپرداخت قرار بگیرد؛ نخســت اینکه فردوســی یک 
شــخصیت بین المللی اســت و معرفی او به عنوان یک 
شخصیت برجسته فرهنگی که ایرانی بوده است، می تواند 
آورده های وسیعی برای کشور داشته باشد. عاوه بر این، 
حقیقت این اســت که امروزه این خطر با قوت بیشتری 
وجود دارد که عده ای فردوسی را مصادره کنند و هویت 
ایرانی بودن و خراسانی بودن او به گونه ای دچار تحریف 
شود که در آینده برخی به سادگی حتی هویت ایرانی او را 
هم موردسؤال بدانند؛ همان طور که این موضوع امروزه 
با گستاخی برای برخی دیگر از شخصیت های فرهنگی 

سرشناس ایرانی اسامی مطرح می شود.
وی ادامه داد: در نوروز 1۴01، یکی از رویدادهای مثبتی 
که در شــهر صورت گرفت، پرداختن به زیرساخت های 
فرهنگی برخواســته از شــاهنامه بــود. در واقع برای 
نخســتین بار، هنرمندان از پیکره سازی و ماهیت های 
عینی شــاهنامه فراتر رفتند و رویدادها و مفاهیم متعالی 
آن را موردتوجه قرار دادند که از جمله می توان به پاویون 
تعاملی گذر ســیاوش از آتش اشاره کرد که در محوطه 
جلوخان آرامگاه فردوســی نصب و اجرا شد و موردتوجه 

مردم نیز قرار گرفت.
شاهنامه فردوسی باید پشتوانه آموزشی نوجوانان 

باشد
سردار افراســیابی، معاون هماهنگ کننده سپاه امام رضا 
)ع( که به نمایندگی از ســپاه اســتان در جلسه شورای 
فرهنگ عمومی استان حضور یافته بود، مضامین ارزشی 
و مفاهیم معرفتی شــاهنامه فردوســی را قابل انتقال به 
نسل های آینده دانســت و تصریح کرد: در حال حاضر، 
افــرادی که بتواننــد در حوزه های معرفتی و شــناختی 
برای نســل آینده ساز ما الهام بخش و اثرگذار باشند، باید 
موردتوجه ویژه قرار بگیرند زیرا در حال حاضر، دشــمن 
مــا در عرصه جنگ نرم در تاش اســت تا با خلق نماد 
و الگوســازی، قلوب و اذهان جوانان ما را به تســخیر 
آموزه هــای خــود در آورد و در میانه ایــن هجمه های 
فرهنگی، حکیم ابوالقاسم فردوسی و سایر شخصیت های 
برجسته علمی و فرهنگی ما به عنوان یک پشتوانه مؤثر 
مطرح هستند که در هر دو عرصه دینی و ملی می توانند 

از استحاله معرفتی نسل جوان جلوگیری کنند.

اســتاندار خراســان رضوی گفت: ســرایش شــاهنامه با هدف دفاع از هویت ملی و اعتقادی نشان دهنده 
هوشمندی فردوسی شاعر بزرگ ایران است.

یعقوبعلی نظری روز یکشــنبه در مراسم گرامیداشت فردوســی در محل آرامگاه این شاعر شهیر و نگهبان 
زبان فارســی افزود: فردوسی شخصیتی جامع اســت که هم نگاه ادبی و برجستگی ادبی و هنرمندی ادبی 
وی فایل تقدیر اســت و در عین حال مسئله شناسی این شاعر شهیر، منحصربفرد است و سرودن شاهنامه 

براساس یک نیاز در آن برهه تاریخی صورت گرفته است. 
وی ادامه داد: انسان هایی می توانند موفق باشند و قادر به دفاع هستند که روحیه حماسی داشته باشند.

نظری اظهار کرد: فردوسی با این نگاه که برای حفاظت از مرزهای جغرافیایی نیاز به روحیه حماسی است، 
ضمن اینکه هنرمندانه و جذاب داستان سرایی می کند، روح حماسه را در درون داستان ها جلوه گر می کند 
تا تقویت روحیه مبارزه محقق شــود.وی افزود: فردوسی از ابزار ادب و سخن به نحو مطلوب بهره جسته و 

از قوه خاقیت و داستان سرایی بخوبی استفاده کرده است.
نظری ادامه داد:مردم ما نیز با تکیه و تاکید بر همین اصول و مبانی میدانی را آفریدند که آنچه تا قبل تر در 

داستان ها می خواندیم در دفاع مقدس به حقیقت پیوست و با چشمان خود رشادت ها را دیدیم.
وی با نام بردن از شــماری شــهدای دوران دفاع مقدس افزود: در حقیقت نگاه اعتقادی و حماسه سازی را 
این شهدا ترجمه کردند.شهردار مشهد نیز در این مراسم گفت: برای تقویت جنبه بین المللی مشهد هرگونه 
همکاری را خواهیم داشــت. عبدالله ارجاعی افزود: باید از ظرفیت وجود فردوسی در این شهر برای رشد و 
تعالی بهره ببریم. مدیر کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی خراسان رضوی نیز در این مراسم 
گفت: ۲5 اردیبهشــت در فرهنگ و تاریخ ایرانیان روز گرانقدری اســت و اثر ماندگار او حیات زبان فارسی 
را زنده نگاهداشت.ســید جواد موسوی افزود: شاهنامه فردوسی مجموعه ای توامان وطن دوستی، حکمت 
ایثار ،حماســی و نوعدوستی است.در این مراسم از فراخوان ملی یادمان سپهبد یادبود شهید قاسم سلیمانی 

رونمایی شد.

مدیــرکل راهداری و حمــل و نقل جاده ای 
خراسان شــمالی آخرین برآورد زمانی برای 
و حل  آشــخانه-بجنورد  محور  بازگشــایی 
اعام  را  بجنورد-آشــخانه  مشکات محور 

کرد.
به گزارش ایسنا، یکم اردیبهشت ماه مصادف 
بــا 1۹ رمضان بــود که باند شــمالی محور 
آشــخانه-بجنورد با اعام اداره کل راهداری 

مسدود شد.
پایدار کردن فرونشست مسیر به علت نشست 

های اتفاق افتاده طی چند ماه گذشته، علتی بود که به خاطر آن محور بجنورد-آشخانه و بالعکس در برنامه 
ترمیم قرار گرفت.جعفر شــهامت مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراسان شمالی در گفت و گو با 
ایسنا در خصوص این اقدام، اظهار کرد: پایدار سازی و ایمن سازی این محور پیش از تعطیات نوروز آغاز 
شــد اما با توجه به اینکه نوع خاک منطقه سبب ریزش تونل ها و چاه های حفر شده به تعداد ۷ مورد شده 
بود، نظر پیمانکار و نتیجه بررســی های مجدد این بود که محور مذکور باید به روش ترانشــه باز، ترمیم و 
بهسازی شود.شــهامت افزود: هم اکنون باند جنوبی محور آشخانه به بجنورد در دست ترمیم است و تردد 

مسافران از مسیر جایگزین آن یعنی جاده قدیم آشخانه-بجنورد )جاده بدرانلو( انجام می شود.
وی گفت: با توجه به بارش رحمت الهی طی چند روز گذشته و تاخیر 3 روزه در اجرای عملیات، پیش بینی 
ما این است که حداکثر تا ۲ هفته دیگر، عملیات در محور آشخانه-بجنورد به اتمام رسیده و زیر بار ترافیک 
می رود.وی با بیان اینکه در حال حاضر تردد خودروها در مســیر بجنورد-آشــخانه از باند شمالی در حال 
انجام اســت، اعام کرد: پس از اتمام عملیات در باند جنوبی، عملیات ترمیم فرونشست در باند شمالی آغاز 

و مسیر جایگزین برای آن در نظر گرفته می شود.
شــهامت ادامه داد: هم اکنون مشاور در حال بررسی عملیات در باند شمالی است و به علت سبک تر بودن 
کار در این محور، حدود 3 هفته نیز محور بجنورد به آشخانه از باند شمالی محور اصلی مسدود خواهد شد.

وی خاطرنشــان کرد: پس از اتمام عملیات باند جنوبی و برقراری ترافیک در مســیر آشخانه-بجنورد، باند 
شمالی مسدود شده و بار آن یا به محور جنوبی منتقل می شود یا به جاده قدیم انتقال می یابد.

مدیرکل راهداری و حمل و نقل جاده ای خراســان شــمالی گفت: البته از آنجایی که پیش از آغاز عملیات 
باند شمالی، محور آشخانه-بجنورد )باند جنوبی( ترمیم می شود، تمام مشکات آن برطرف شده و پتانسیل 
تحمل بار ترفیکی به صورت ۲ طرفه را نیز خواهد داشــت، لذا احتمالا بار ترافیکی محور بجنورد-آشــخانه 
)باند شــمالی( به این محور منتقل شده و عما به مدت حداکثر 3 هفته این محور ۲ طرفه باشد تا عملیات 
به اتمام برسد.شــهامت با بیان اینکه جاده قدیم بجنورد نیز طی ۲ سال گذشته بهسازی شده و فرونشست 
ها آن برطرف شد، اظهار کرد: کماکان جاده قدیم بجنورد نیز توانایی تحمل بار ترافیکی خودروهای عبوری 
را خواهد داشــت.وی به عائم و تابلوهای جاده قدیم بجنورد نیز اشاره کرد و افزود: متاسفانه سال گذشته 
حدود ۶0 مورد سرقت تابلو و عائم ترافیکی داشتیم که ۴0 مورد از آن ها با همکاری پلیس و مقام قضایی 

کشف شد؛ با این وجود اعتبارات ما پاسخگوی جایگزینی فوری تابلوها نیست.
ی تاکید کرد: با این وجود عائم و تابلوهای محل های ضروری، نصب شــده و خط کشــی ها نیز تجدید 
شــده اســت. پلیس راه نیز ۹0 درصد توان گشت های خود را در جاده قدیم مســتقر کرده تا از از حوادث 
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 استیلی: حریف دوم تیم ملی در کانادا از آمریکای شمالی است

با برزیل و آرژانتین بعد از جام جهانی بازی می کنیم!
حریـف  کـرد  اعـام  فوتبـال  ملـی  تیـم  سرپرسـت 
تدارکاتـی دوم تیـم ملـی در اردوی کانـادا قطعـاً از بین 

کشـور های آمریـکای شـمالی خواهـد بـود.
بـه گزارش تسـنیم، حمید اسـتیلی بعد از پایان جلسـه 
هیئـت رئیسـه فدراسـیون فوتبـال اظهار داشـت: برای 
موضـوع بازی هـای تدارکاتـی و البسـه تیم ملـی اینجا 
بودیـم، چـون اردوی مـا چنـد روز دیگر در تهـران آغاز 
می شـود و بایـد البسـه تیـم ملـی را زودتر تهیـه کنیم. 
عـاوه بر این بـرای برنامه  ریـزی بـرای اردوی تهران، 
اعـزام تیـم به آنکارا بـرای دریافت ویزا و پـرواز ونکوور 

کانادا داشـتیم.
وی دربـاره اینکـه برای برگـزاری بـازی تدارکاتی دوم 
تیـم ملـی در کانـادا بحـث زیادی بـه راه افتاده اسـت، 
تصریـح کـرد: دنبـال انجـام دومیـن بـازی  هسـتیم و 
مذاکـره را ادامـه می دهیم اما امروز یکشـنبه بود و آنجا 

تعطیـل اسـت. حریف بعدی مـان نیز از آمریکا شـمالی 
خواهـد بود و در حال مذاکره هسـتیم. عرف بین المللی 
می گویـد کـه تـا پیـش از قـرارداد نبایـد اسـمی آورد 
و انشـاالله بعـد از نهایـی شـدن نـام حریـف بعـدی را 
خواهیـم آورد. خوشـبختانه بـرای بازی اول مـان که در 
ورزشـگاه 50 هـزار نفـری ونکـوور برگزار می شـود، تا 
الان ۴8 هـزار بلیـت فروختـه شـده اسـت. این نشـان 
می دهـد این بـازی برای کانـادا هم خیلی مهم اسـت.

سرپرسـت تیم ملـی فوتبال ایـران درباره اینکـه انجام 
دو بـازی با تیم های قاره آمریکای شـمالی، سـودآوری 
بـرای تیـم ملـی دارد، عنـوان کـرد: شـرایط تیم  هایـی 
کـه می خواهیـم بـازی کنیـم حـدود اسـت. قبـا قرار 
بـود در قطـر اردو بزنیـم و بـا آلبانـی و نیوزیلنـد بـازی 
کنیـم اما شـرایط جور نشـد و آقای اسـکوچیچ با انجام 
بـازی بـا نیوزلند مخالفت کـرد و با کانـادا موافقت کرد 

چـون شـبیه بـه تیم ملـی آمریکاسـت. به دلیـل اینکه 
یـک سـفر طولانـی  بـه کانـادا خواهیم داشـت، سـعی 

می کنیـم بـازی دیگـری در تورنتو برگـزار کنیم.
اسـتیلی دربـاره اینکـه چـه زمانـی لیسـت تیـم ملـی 
مشـخص می شـود، گفـت: اسـکوچیچ قرار اسـت فردا 
بـه ایران بیاید و جلسـه   ای با ایشـان درباره لیسـت تیم 

ملـی و زمـان برگـزاری اردو خواهیم داشـت.
وی دربـاره اینکـه از وعده بازی بـا آرژانتین و برزیل به 
این رسـیدیم که نهایتا بتوانیم دو بـازی در این فیفادی 
انجـام دهیـم، آنهـم درحالی که دیگر کشـور ها ۴ بازی 
انجـام می دهنـد، اضافـه کـرد: ماهیـچ قولـی ندادیـم، 
چـون اصـاً مـا به طور مسـتقیم بـا آرژانتیـن و برزیل 
ارتباطی نداشـتیم و بعدا با شـرکت پیچ اینترنشـنال که 
کار  هـای ایـن دو تیـم ملـی را انجـام می دهـد ارتبـاط 
پیـدا کردیـم و قرار اسـت بعـد از جام جهانـی در زمان 

مناسـب با آنها بازی کنیم. باید ارتباط داشـته باشـیم و 
فوتبـال فقط در این دوره نیسـت. ما دو فیفادی بیشـتر 

پیـش از جـام جهانـی نداریم و زمـان کم بود.
سرپرسـت تیـم ملی فوتبـال عنوان کرد: شـرکت هایی 
کـه بازی هـای تدارکاتـی برزیـل و آرژاتنیـن را فراهـم 
می کننـد عمـده اسپانسرشـان تلوزیون هـای خصوصی 
اسـت اما تلویزیون ما خصوصی نیسـت و دولتی اسـت 
و بایـد از بخش هـای دیگـر اسپانسـری ایـن کار هـا را 

انجـام دهیم.
اسـتیلی دربـاره اینکـه بهتـر نبـود پیش از قرعه کشـی 
شـد:  یـادآور  می شـد،  برنامه ریـزی  اردو هـا  دربـاره 
اردوی  بـرای  امـا مـا الان  نمی تـوان قضـاوت کـرد 
سـپتامبر برنامه ریـزی می کنیـم و از الان بـه دنبـال 
ایـن هسـتیم بتوانیم قـرارداد دو بـازی بـرای آن زمان 

. یم ببند

تمام مسابقات فوتبال بدون تماشاگر شد!
ســازمان لیگ اعام کرد به دلیل عدم رعایت دســتورالعمل های بهداشتی مسابقات فوتبال 

لیگ های کشوری بدون حضور تماشاگر انجام خواهد شد.
به گزارش »ورزش ســه«، در شرایطی که تنها سه هفته از مسابقات لیگ برتر فوتبال ایران 
باقی مانده و تکلیف تیم قهرمان نیز با نتایج شــب گذشته مشخص شده، سازمان لیگ دستور 
به انجام ادامه بازی های لیگ برتر و همچنین لیگ های کشــوری در ســطوح پایین تر بدون 

حضور تماشاگران داد.
ســازمان لیگ در نامه به تمام هیئت فوتبال استان ها و باشگاه های لیگ برتری و لیگ های 
یک تا سوم کشــوری عنوان کرده به دلیل عدم رعایت موازین بهداشتی در ورزشگاه ها طی 
هفته های اخیر و همچنین عدم اتصال به سامانه ایران من)برای تشخیص زدن دو دُز واکسن 

کرونا(، بازی ها بدون تماشاگر برگزار خواهد شد.
ســازمان لیگ در شــرایطی چنین تصمیمی گرفته که در چهار روز از پنــج روز اخیر، تعداد 
فوتی های مبتا به کرونا تک رقمی بوده و آمار مبتایان و جان باختگان کووید1۹ در ایران به 

شکل چشمگیری کاهش یافته است.
در نامه ارســالی ســازمان لیگ به هیئت فوتبال استان ها و باشــگاه های فعال در لیگ های 
کشوری تاکید شده که وزارت کشور چنین اباغی داشته و در همین راستا، باید ادامه بازی ها 

ازجمله سه هفته پایانی لیگ برتر بدون حضور تماشاگران برگزار شود.
این اتفاق در حالی افتاده که تماشاگران استقال منتظر بودند در دیدار هفته آینده مقابل 
آلومینیوم اراک در ورزشــگاه آزادی حضور پیدا کنند و جشن قهرمانی بگیرند و همچنین 
مراســم اهدای مدال و جام در هفته آخر را در همین استادیوم داشته باشند، اما با نامه و 
اباغ امروز سازمان لیگ، بعید است شــرایط حضور هواداران قهرمان لیگ در ورزشگاه 

فراهم شود.
ســازمان لیگ برگزاری بازی ها را منوط به اتصال سیســتم های بلیت فروشی الکترونیکی به 
ســامانه »ایران من« عنوان کرده و در حالی که گفته می شــد ورزشگاه آزادی به این سامانه 
متصل است، اما در نامه ارسالی امروز به باشگاه ها و هیئت فوتبال استان ها، استثنایی در این 

مورد عنوان نشده تا مشخص شود بازی ها بدون تماشاگر خواهد بود.

  بیانیه باشگاه پرسپولیس بعد از 
قهرمانی استقلال در لیگ

باشگاه پرســپولیس با انتشار بیانیه ای به از دســت رفتن جام قهرمانی در لیگ برتر واکنش 
نشان داد.

به گزارش خبرنگار مهر، تیم فوتبال پرسپولیس با قبول شکست برابر سپاهان در هفته بیست 
و هفتم لیگ برتر فوتبال، از رســیدن به عنوان قهرمانی این رقابت ها بازماند تا استقال سه 

هفته مانده به پایان لیگ، قهرمان بشود.
باشگاه پرسپولیس که از شب گذشته بابت قهرمان نشدن تحت فشار قرار دارد، امروز با انتشار 

بیانیه ای از هوادارانش خواست دست از حمایت بر ندارند:
»هواداران عزیز پرسپولیس! تیم محبوب شما به دلایل متعدد که باید در پایان فصل بررسی 
شود، قهرمانی را از دست داده است. ما می دانیم برای شما که تیم تان 5 فصل پیاپی، سزاوارانه 
قهرمان لیگ شــده ، جام حذفی برده ، پیروزی در ســوپر کاپ را جشن گرفته و دو بار هم به 

فینال لیگ قهرمانان آسیا رسیده ، تحمل این روزها چقدر دشوار است.
این را هم می دانیم که هیچکدام از آن پیروزی ها و جام بالای سر بردن ها، بدون حمایت شما 
ممکن نمی شــد. شما بودید که در سخت ترین لحظات، زمانی که تیم، قهرمانی را روز آخر از 
دســت داد و همه بازیکنان به پهنای صورت اشک می ریختند، وقتی پنجره بسته شد و با 1۴ 
بازیکن به فینال آسیا رسیدیم، پشت تیم ایستادید، دستش را گرفتید و تا بالاترین قله ها بردید.

پرســپولیس، امروز دوباره به حمایت شما نیاز دارد. درست است که قهرمانی را از دست داده 
اما هنوز فصل به پایان نرســیده. نیاز داریم دوباره در کنار هم بایستیم. برای بازیکنان و کادر 

فنی تیم دست بزنیم و از آن ها بخواهیم تا لحظه آخر لیگ بجنگند.
یکی از زیباترین و در عین حال تاثیرگذارترین پایان ها برای پرسپولیس، روز آخر لیگ ۹۴-۹5 
بود. به ظاهر همه چیز را در روز آخر از دســت دادیم و قهرمان نشدیم اما، رفتاری که در آن 
روز تاریخی نشان دادیم، برای همیشه پرسپولیس را از دیگر باشگاه های ایرانی متفاوت کرد. 
دســت تیم مان را گرفتیم، اشک هایش را پاک کردیم، دلداری اش دادیم و کنارش ماندیدم تا 

قدرتمندتر بازگردد و 5 سال پیاپی به ما شادی و افتخار هدیه بدهد.
امروز دوباره پرســپولیس نیاز به حمایت دارد. کنــارش بمانیم، حمایتش کنیم و اجازه بدهیم 

فصل که تمام شد، در فضایی آرام و به دور از احساسات، دوباره خودش را ترمیم کند.
این راه را ما یک بار با هم رفته ایم و پایان روشــنش را دیده ایم. صبور باشیم و دوباره قدم در 

راه بگذاریم. به امید روزهای بهتر. زنده باد پرسپولیس!«

عزیزیخادم2سالمحرومشد!
رئیس معزول فدراســیون فوتبال با حکــم کمیته اخاق، 

به مدت ۲ سال از فعالیت فوتبالی محروم شد.
به گزارش »ورزش ســه« در شــرایطی که همگان منتظر 
جلسه 10 خردادماه مجمع عمومی فدراسیون فوتبال بودند، 
کمیته اخاق با دعوت از شــهاب الدین عزیزی خادم رئیس 
معزول فدراسیون فوتبال، توضیحاتی را پیرامون ابهامات و 
شــبهه های دوره مدیریتی اش به ویژه در حوزه مسائل مالی 
خواست و بعد از شنیدن دفاعیات عزیزی خادم، دقایقی قبل 
رأی این پرونده جنجالی صادر شــد.البته عزیزی خادم در دو 
جلسه ابتدایی که به کمیته اخاق دعوت شده بود، نرفت و 
ســپس با 1۲ روز فاصله تصمیم گرفت تا در کمیته اخاق 
حاضر شود و همراه با خزانه دار فدراسیون فوتبال توضیحاتی 
را درباره اقدامات خــود در دوره 11 ماهه مدیریتی اش ارائه 

کرد.
گفتنی اســت که با رأی اعضای هیئت رئیســه فدراسیون 
فوتبال، شــهاب الدین عزیزی خــادم ۲8 بهمن ماه 1۴00 از 

ریاست فدراســیون فوتبال عزل شده و به جای او، میرشاد 
ماجدی به عنوان سرپرست ریاست فدراسیون انتخاب شد.

رأی صادره از ســوی کمیته اخاق پیرامون پرونده رئیس 
معزول فدراسیون فوتبال به شرح زیر است:

مستندا به مواد ۲، 3، ۴، 5، ۹، ۲۹، 30، 33، 3۷، ۴1، 58، ۶1 
و ۶۲ آیین نامه اخاق فدراســیون فوتبال و مواد ۷، ۲3، ۲۶ 
، ۲۷ و 38 اساســنامه فدراسیون فوتبال و مواد 11، 13، 1۴، 
۲۴، ۲5 و ۷۶ آیین نامه اخاق فدراسیون جهانی فوتبال فیفا، 
بدین وسیله اعام می گردد آقایان شهاب الدین عزیزی خادم 
به عنوان رئیس فدراســیون، علی سلیمانی صرمی به عنوان 
خزانه دار، حســن کامرانی فر به عنوان دبیرکل فدراســیون، 
وحید فدایی به عنوان رئیس دپارتمان مالی و محمد بابازاده 
درویش به عنوان رئیس اسبق دپارتمان حقوقی به دلیل نقض 
مقررات اخاقی فوتبال متخلف شــناخته شــده و به موجب 

دادنامه مورخ ۲5 اردیبهشت 1۴01:
الف( شهاب الدین عزیزی خادم به محرومیت از دو سال هر 

نوع فعالیت در فوتبال، فوتســال و فوتبال ساحلی و پرداخت 
یک میلیارد ریال جزای نقدی

ب( علی ســلیمانی صرمی به محرومیت از یک سال هر نوع 
فعالیت در فوتبال، فوتسال و فوتبال ساحلی و پرداخت 300 

میلیون ریال جزای نقدی
ج( حســن کامرانی فر به پرداخــت ۴00میلیون ریال جزای 

نقدی
د( وحید فدایی به پرداخت 300 میلیون ریال جزای نقدی

و( محمد بابازاده به پرداخت 300 میلیون ریال جزای نقدی
)محرومیت مطابق ماده 38 مقررات انضباطی فدراســیون 
فوتبال شــامل هر گونه فعالیت اعم از داور، بازیکن، مربی، 
پزشک، فیزیوتراپ و فعالیت های مشابه، هرگونه فعالیت های 
اداری و مدیریتــی در حوزه فوتبال، شــرکت در دوره های 
آموزشــی، نامزدی در هر گونه انتخابات فوتبالی، واسطه گر 
و کارگزاری رســمی مسابقات می باشد( محکوم گردیده اند، 
لذا مستدعی است مراتب به متشاکیان اباغ و تفهیم شود:

1-مســتند به بند 1 مــاده ۶3 آیین نامه اخــاق و بند ۴ 
مــاده 103 آیین نامه انضباطی محرومیــت مندرج در رای 
فــوق بافاصله به محــض صدور اجرا و ارائه درخواســت 
تجدیدنظرخواهــی مانع اجرای حکم یــا توقف اجرای آن 

نخواهد بود.
۲-در صورت داشتن درخواست تجدیدنظرخواهی با رعایت 
تشریفات قانونی مندرج در ماده ۶3 آیین نامه اخاق ظرف 
مدت یک هفته لایحه اعتراضیه منضم به رســید پرداخت 
هزینه دادرسی در وجه فدراسیون فوتبال را به کمیته اخاق 

ارسال کنند.
گفتنی اســت که براســاس رأی صــادره، شــهاب الدین 
عزیزی خادم حق حضور در مجمع عمومی فدراسیون فوتبال 
در 10 خردادماه را هم نخواهد داشت، مگر آن که با اعتراض 
او و صــدور حکــم تجدیدنظر، حکم صادره معلق شــود و 
عزیزی خادم بتوانــد در مجمع از خود دفــاع کند و به میز 

ریاست فدراسیون فوتبال بازگردد.

511/1ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
و برابر رای شماره 1۴01۶030۶00۶000۴۶5 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
بامعارض متقاضی آقای غامرضا بک زاده فرزند حســنعلی به شماره شناسنامه 
۶0۶ صادره از تربت حیدریه  نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت  
1۷3/۴۴متر مربع) یکصد و هفتاد و ســه و چهل و چهار صدم مترمربع( قســمتی 
از پاکـ 1۲۶ فرعی از اراضی رباط علیا پاک یک اصلی دهســتان اربعه واقع در 
خراســان رضوی بخش یک حوزه ثبت ملک تربت حیدریه  خریداری مع الواسطه 
از مالک رســمی  علی اصغر اخترشناس محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 
13 قانــون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو نوبت بــه فاصله 15 روز از طریق 
روزنامه محلی و کثیرالانتشــار در  شهرها منتشــر تا در صورتیکه اشخاص ذینفع 
به آرای اعام شــده اعتراض داشته باشــند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی تا دو 
ماه اعتراض خود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رسید اخذ نمایند.  
معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست 
بــه دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواســت بــه اداره ثبت محل تحویل 
دهــد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و 
در صورتی که اعتراض در مهلــت قانونی واصل نگردد یا معترض، گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت. 

تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/۲/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/11
سید امین موسوی ـ رئیس اداره ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/2ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
و برابر رای شماره 1۴01۶030۶00۶000۴۶۴ هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
بامعارض متقاضی آقای علی آرمان فرزند محمد  به شــماره شناســنامه ۴۲۴31 
صادره از تربت حیدریه  نســبت به ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 11۴ 
متر مربع ) یکصد و چهارده مترمربع( قســمتی از پاکـ  5 فرعی از اراضی موسی 
آباد پاک ۲  اصلی دهســتان اربعه واقع در خراسان رضوی بخش یک حوزه ثبت 
ملک تربت حیدریه  خریداری مع الواســطه از مالک رسمی حجیه خاتون توسلی 
محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 

و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا 
در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خــود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست 
بــه اداره ثبت محل تحویل دهد که در ایــن صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت بــه دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیســت. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/۲/۲۶. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴01/3/11
سید امین موسوی ـ رئیس اداره ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/3ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک  تربت حیدریه
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ساختمانهای  فاقد سند رسمی . نظر به دستور مواد 1 و 3 قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 13۹0/۹/۲0 
و برابر رای شــماره  1۴0۶030۶00۶000300 هیات اول موضوع ماده یک قانون 
مذکور مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربــت حیدریه تصرفات  مالکانه و 
بامعارض متقاضی آقای جعفر توکلی نیا فرزند عباس به شماره شناسنامه  ۷8۶۲ 
صادره از تربت حیدریه وبرابر رای شــماره 1۴01۶030۶00۶000۲۹۹  هیات اول 
موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک تربت حیدریه 
تصرفات  مالکانه و بامعارض متقاضی خام اعظم توکلی نیا فرزند محمد حســین 
بشــماره شناسنامه ۴۹۶ صادره از تربت حیدریه هرکدام نسبت به سه دانگ مشاع 
از ششــدانگ یکباب منزل  به مساحت کل 31۴/۷0 متر مربع) سیصد و چهارده و 
هفتاد صدم مترمربع( قســمتی از پاکـ  ۴۶۷ فرعی از اراضی روســی پاک ۲۹۲  
اصلی دهستان مه ولات واقع در خراسان رضوی بخش دو حوزه ثبت ملک تربت 
حیدریه خریداری از عباسعلی خالقی بایگی ورثه مالک رسمی ابراهیم خالقی بایگی 
محرز گردیده است. لذا به موجب ماده 3 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
و ساختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 13 قانون آئین نامه مربوطه این آگهی در دو 
نوبت به فاصله 15 روز از طریق روزنامه محلی و کثیرالانتشار در  شهرها منتشر تا 
در صورتیکه اشخاص ذینفع به آرای اعام شده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ 
انتشــار اولین آگهی تا دو ماه اعتراض خــود را به این اداره ثبت محل وقوع ملک 
تسلیم و رســید اخذ نمایند.  معترض باید  ظرف یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی دادخواست 
بــه اداره ثبت محل تحویل دهد که در ایــن صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه 
حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتی که اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد 
یا معترض، گواهی تقدیم دادخواســت بــه دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 

ثبت مبادرت به صدور سند مالکیت می نماید و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیســت. تاریخ انتشار نوبت اول: 1۴01/۲/۲۶. تاریخ انتشار نوبت 

دوم: 1۴01/3/11
سید امین موسوی ـ رئیس ثبت اسناد و اماک تربت حیدریه

511/4اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهــی موضوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعییــن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای  فاقد ســند رســمی . برابر رای شــماره 
1۴00۶030۶0۲1001۶3۴ هیــات اول موضــوع قانون تعییــن تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی ملک بردسکن 
تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای مهدی احمدیان فرزند احمد به شماره 
شناســنامه 8۶3 صادره از کاشمر درششــدانگ یکباب ساختمان به مساحت 1۹۲ 
متر مربع واقع درخراســان رضوی بخش ۴  حوزه ثبت ملک بردســکن  خریداری 
از مالک رســمی ورثه عبدالرضا  مشیری محرز گردیده است. لذا به منظور اطاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور ســند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
رســید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اســت در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول 
اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت صادر خواهد شد./ ح. تاریخ انتشار نوبت اول: 

1۴01/۲/۲۶. تاریخ انتشار نوبت دوم: 1۴01/3/1
غامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اداره اسناد واماک بردسکن

511/5هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)2/39(

آگهــی موضــوع مــاده 3 قانــون و مــاده 13 آئین نامــه قانون تعییــن تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رســمی 1- برابر رای شــماره 
1۴01۶030۶0050011۶1 هیــات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  
تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای حسن گرمابی فرزند علی محمد  بشماره 
شناسنامه 10 صادره از نیشابور در یک باب ساختمان به مساحت ۲۶۲/31 متر مربع 
پاک 8۷ فرعی از 51 اصلی واقع  در اراضی کریم  آباد  بخش 1۲ نیشابور خریداری 
از مالک رســمی آقای کمال اخباری  محرز گردیده اســت . ۲- برابر رای شــماره 
1۴01۶030۶005000۹۶1 هیــات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  
تصرفــات مالکانه بامعــارض متقاضی  خانم اعظم لگزیــان   فرزند محمدصادق   
بشماره شناسنامه ۲۴۶۲ صادره از نیشابور در یک باب ساختمان به مساحت ۲0۶/5۲ 
متــر مربع پاک 11۶0 فرعی از ۴ اصلی  واقــع در اراضی گذر ده ترک بخش 1۲ 
نیشــابور خریداری از مالک رسمی آقای محمد باقر شیث  محرز گردیده است . 3- 

برابر رای شماره 1۴01۶030۶00500115۹ هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رســمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  حسن گرمابی  فرزند علی 
محمد    بشــماره شناســنامه 10 صادره از فیروزه در یک باب ساختمان به مساحت 
۶0/13 متــر مربع پاک 8۷ فرعی از 51 اصلی واقــع در اراضی کریم آباد  بخش 
1۲ نیشــابور خریداری از مالک رســمی آقای کمال اخباری   محرز گردیده است . 
۴- برابر رای شــماره 1۴01۶030۶0050011۴1 هیات اول  موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای امیر اولادی    
فرزند محمد  قاســم  بشماره شناســنامه 1050۴۲3۴۲۹ صادره از نیشابور در یک 
باب ســاختمان به مســاحت 110/85 متر مربع پاک ۲۷ فرعی از ۲31 اصلی واقع 
در اراضی  مرتضی آباد   بخش ۲ نیشــابور خریداری از مالک رسمی آقای غامرضا 
دانشور  محرز گردیده است . 5- برابر رای شماره 1۴01۶030۶005000۷۴1 هیات 
اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند 
رسمی مســتقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک نیشابور  تصرفات مالکانه بامعارض 
متقاضی  آقای محمد کاه درازی    فرزند عبداله  بشــماره شناسنامه ۲5۴  صادره 
از نیشــابور در یک باب ساختمان به مســاحت ۶۷/15 متر مربع پاک ۴۴ فرعی از 
۴1 اصلی واقع در اراضی کاظم آباد   بخش 1۲ نیشــابور خریداری از مالک رسمی 
آقای ابراهیم ســعیدی و روح انگیز علیمردانی محرز گردیده اســت . ۶- برابر رای 
شماره 1۴01۶030۶005000801 هیات اول  موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعارض متقاضی  آقای محمد جعفر ســلیمانی  فرزند 
برات   بشــماره شناسنامه ۲0 صادره از نیشــابور در یک باب ساختمان به مساحت 
110/۷0 متــر مربع پاک 1۲۶ فرعی از ۴1 اصلی واقــع در اراضی گذر کاظم آباد    
بخش 1۲ نیشــابور خریداری از مالک رسمی آقای نوراله سیدحسینی  محرز گردیده 
است . ۷- برابر رای شــماره 1۴01۶030۶005000800 هیات اول  موضوع قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک نیشــابور  تصرفات مالکانه بامعــارض متقاضی  آقای علی 
آرمان نیا  فرزند مصیب   بشــماره شناســنامه ۶۴۴00۶۹۹18  صادره از نیشابور در 
یک باب ســاختمان به مســاحت ۲81/15 متر مربع پاک 153 فرعی از 5۲ اصلی 
واقع در اراضی زین آباد  بخش 1۲ نیشــابور خریداری از مالک رسمی خانم فاطمه 
ســوادی  محرز گردیده است .لذا به منظور اطاع عموم مراتب در دونوبت به فاصله 
15 روز آگهی می شود  در صورتی که اشخاص نسبت صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به این اداره تســلیم و پس از اخذ رسید ، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض ، دادخواســت خود را به مراجــع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی اســت در 
صو.رتــی انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات ســند مالکیت 
صادر خواهد شــد . تاریخ انتشــار نوبت اول 1۴01/0۲/۲۶ تاریخ انتشار نوبت دوم 

1۴01/03/10   م الف )1155(
سید ابوالفضل حسینی -رییـس ثبـت اسـناد و امـاک نیشـابور
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این شب ها ماه سلامتی و برکت بالای سر ماست. زیر نور این ماه، مهر شما، 
دل کودکان محک رو روشن تر می کنه.

قهرما ن های کوچیکمون دلشون به عشق همیشگی شما قرصه تا دستاشون به 
این ماه بلند برسه.

آرزو می کنیم سال دیگه این موقع سلامتیشون برگشته باشه.
برای تأمین هزینه درمان و سلامتیشون، سهیم بشین!

وعده ما، زیر نور این ماه، برای سلامتی

ماه سلامتی، با مهر شما روشن تر می شه!

درگاه پرداخت امن

روزنـامه اقتصادی، سیاسی و فرهنگی 
خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :

حسین رفیعی

تسریع ۲۴۰۰ برابری نمک زدایی آب با فلوئور!
 محققــان می گوینــد، نانوســاختارهای فلوئــور 
می توانند آب را ۲۴00 برابر سریع تر از نانولوله های 

کربنی نمک زدایی کنند. 
به گزارش ایسنا و به نقل از آی ای، قسمتی از یک 
تار مو را تصور کنید. این ســطح کوچک که تقریباً 
یک میلیونــم متر قطر دارد، در مقایســه با منافذ 
موجود در نوع جدیدی از فیلتر که توسط مهندسان 
دانشگاه »توکیو« در ژاپن ســاخته شده اند، بسیار 
بزرگ هستند!محققان در مقاله ای که به تازگی در 
مجله معتبر ساینس)Science( منتشر شده است، 
روش جدید خود را برای نمک زدایی آب با استفاده 
از حلقه های فلوئــور به قطر 1 تا ۲ نانومتر معرفی 
کرده اند. خــواص آبگریز این ماده شــیمیایی به 
توانایی قابل توجه آن در فیلتر کردن مولکول های 
نمک با سرعت و کارایی چشمگیر کمک می کند.

»یوشیمیتســو ایتــو« مهنــدس مــواد و یکی از 
نویســندگان این مطالعه می گوید: دیدن نتایج به 
صورت مستقیم بسیار هیجان انگیز بود. کانال های 
آزمایشی کوچک تر ما مولکول های نمک ورودی را 
کاماً رد می کردند و کانال های بزرگ تر نیز نسبت 
به سایر تکنیک های نمک زدایی و حتی فیلترهای 
نانولوله های کربنی پیشرفته، پیشرفت قابل توجهی 

را نشان دادند.
فلوئور عنصر مناسبی برای منافذ بسیار کوچک 

است
نــوآوری کلیدی در این فناوری جدید نمک زدایی، 
»فلوئور« اســت، یک عنصــر آبگریز که مدت ها 
اســت مورد توجه اســت. این تصادفی نیست که 
فلوئــور یک عنصــر کلیدی در تفلون اســت که 

در تابه های نچســب برای جلوگیری از چسبیدن 
غذاهای سرخ شــدنی مانند تخم مرغ و همچنین 
درون لوله ها اســتفاده می شود تا مایعات به شکل 

بهتری جریان پیدا کنند.
در ســطح نانو، فلوئور یون های دارای بار منفی از 
جمله کلر موجود در نمک )NaCl( را دفع می کند. 
خــواص الکتریکــی آن همچنیــن توده هایی از 
مولکول های آب را می شکند که می توانند مایع را 

تا حد امکان آزادانه جریان دهند.
محققــان با چیدن چندین حلقــه فلوئور روی هم 
غشــاهایی برای تشــکیل لوله ایجاد کردند. آنها 
لوله ها را در کنار هــم در لایه ای از مولکول های 
لیپیــدی قرار دادنــد که آب بند نبودنــد و چیزی 
شبیه غشــای ســلولی ایجاد کردند. بدین ترتیب 

از مولکول هــای آب اســتقبال می شــود، امــا از 
مولکول های نمک جلوگیری می شود.

»ایتو« می گوید: تعجب من از این بود که این روند 
با چه سرعتی اتفاق می افتد. نمونه ما چندین هزار 
برابر ســریع تر از دستگاه های رایج صنعتی و حدود 
۲۴00 برابر ســریع تر از دســتگاه های نمک زدایی 

آزمایشی مبتنی بر نانولوله های کربنی عمل کرد.
راه طولانی تا تجاری سازی

تبدیل آب دریا به چیزی که انســان بتواند بنوشد، 
یک ظرفیت تکنولوژیکی حیاتی اســت که روز به 

روز اهمیت بیشتری پیدا می کند.
»ایتو« می گوید: در حال حاضر دو راه اصلی برای 
نمک زدایی آب وجود دارد: اســتفاده از گرما برای 
تبخیر آب دریا به طوری که به صورت آب خالص 

میعان شــود، یا با اسمز معکوس که از فشار برای 
هل دادن آب به داخل غشــایی که نمک را فیلتر 

می کند، استفاده می کند.
در حالی که ثابت شــده اســت که این فناوری ها 
در مقیاس های بزرگ عملی هســتند، اما به انرژی 
زیــادی نیاز دارند. اکنون نتایــج اولیه این مطالعه 
جدید نشــان می دهد که نانوســاختارهای فلوئور 
می توانند پیشرفت بزرگی در نمک زدایی آب باشند 
که بسیار کارآمدتر هستند، چرا که به گفته محققان 

نانوکانال های فلوئور به انرژی کمی نیاز دارند.
در حال حاضر، فرآینــد تولید مواد جدید به انرژی 
زیادی نیــاز دارد، اما محققان فکــر می کنند که 

می توانند این هزینه ها را کاهش دهند.
»ایتــو« می گوید: با توجه به طول عمر غشــاها و 
هزینه هــای عملیاتی کم آنها، هزینه کلی بســیار 

کمتر از روش های فعلی خواهد بود.
مطالعه فعلی چشــمگیر اســت، اما تا یک نمونه 
کاربردی که جامعه بتواند به آن تکیه کند، فاصله 
زیادی دارد. »ایتو« می گوید: نمونه های آزمایشی 
ما تک کاناله بودند، اما با کمک سایر متخصصان 
امیدواریم که در چند ســال آینده غشایی به طول 

حدود یک متر ایجاد کنیم.
محققان همچنین برنامه هایی برای بررسی کاربرد 

این فناوری، فراتر از نمک زدایی آب دارند.
»ایتو« می گوید: ما همچنین در حال بررســی این 
هســتیم که آیا غشاهای مشــابه می توانند برای 
کاهش کربن دی اکســید یا سایر محصولات زائد 
نامطلوب منتشر شده توسط صنایع مختلف استفاده 

شوند یا خیر.

علمی

 محققان دانشکده مهندسی کامپیوتر دانشگاه صنعتی امیرکبیر 
موفق به کشف تقلب در تراکنش های بانکی با استفاده از هوش 
مصنوعی شــدند که این طرح به عنــوان برگزیده نهایی گروه 
اقتصاد و بانکداری در دومین جشــنواره بین المللی کنز انتخاب 

شده است. 
به گزارش ایســنا، دکتر ســعیده ممتازی، دانشیار گروه هوش 
مصنوعــی دانشــکده مهندســی کامپیوتر دانشــگاه صنعتی 
امیرکبیر و مجری طرح »کشــف تقلب  در تراکنش های بانکی 
و کارت های اعتباری با اســتفاده از هــوش مصنوعی« گفت: 
ویژگی اصلی طرح استفاده از روش های نوین هوش مصنوعی 

در حل یکی از مشکات حوزه بانکداری است.
وی با بیان این که این تحقیق از روش های روز دنیا در یادگیری 
عمیق و هوش مصنوعی بهره برده اســت، گفت: در راســتای 
ثبت علمی و انتشار مقالات علمی روش پیشنهادی با داده های 
اســتاندارد بین المللی موجود آموزش داده شده که توانسته به 

نتایج خوبی در حوزه پژوهشی خود برسد.
به گفته محقق دانشــگاه صنعتی امیرکبیر، جهت بومی سازی و 
تجاری سازی این طرح و اســتفاده از آن در کشور نیاز است با 
داده های همان حوزه مدل ها را آموزش داده و مورد اســتفاده 

قرار دهیم.
وی بــا بیان این که ایده اصلی ایــن طرح از روش های هوش 
مصنوعی در پردازش متن ایجاد شده است، گفت: در پردازش 
داده های متنی ارتباط زیادی بین زنجیره کلمات در متن وجود 
دارد که درنظرگرفتن این ارتباط باعث می شود بتوان روش های 
دقیق تــر و مؤثرتری را در پردازش متن و پیش بینی برچســب 

واژه ها به کار برد.
وی ادامــه داد: بــا بهره گیری از ایده مشــابه ســعی کردیم 

روش هایــی که ماهیت مدل ســازی دنباله هــا را دارند، مورد 
استفاده قرار دهیم و ارتباط بین دنباله تراکنش ها را کشف کنیم 
تا براساس آن تشخیص دقیق تری در مورد تقلب در تراکنش ها 

داشته باشیم.
ممتازی ادامه داد: در حال حاضر با توجه به ماهیت روش های 
مورد استفاده امکان ارائه یک نرم افزار یا محصول آماده جهت 
اســتفاده در محیط هــای مختلف بانکی وجود نــدارد و برای  
استفاده از این محصول نیاز است برای هر حوزه دادگان مربوط 
به آن پس از رعایت  محرمانگی داده جهت آموزش مدل مورد 

استفاده قرار گیرد.
بــه گفته مجری طرح، نتیجه این تحقیــق در حوزه بانکداری 
و همچنین هر حوزه دیگــری که احتمال تقلب در دادگان آن 

وجود دارد، قابل استفاده است.
وی درخصــوص نتیجه این طرح گفت: در صورت عقد قرارداد 
با بانک ها یا ســایر ســازمان های مرتبط می توان با استفاده از 
داده هــای همان حوزه طــرح را به محصولی جهت کشــف 
تقلب تبدیل کرد.وی افزود: کارهای متعددی در زمینه کشــف 
تقلب انجام شده اســت، اما ویژگی اصلی این طرح استفاده از 

روش هایی است که در مرزهای دانش این حوزه قرار دارد.
بنا بر اعام روابط عمومی دانشگاه امیرکبیر، این طرح به عنوان 
برگزیــده نهایی گروه اقتصاد و بانکداری در دومین جشــنواره 
بین المللی کنــز )از برنامه های جنبی جایــزه مصطفی )ص(( 
انتخاب شــده است. دو مقاله بین المللی ISI از این طرح منتشر 
شده است. مدل ســازی دنباله ای داده ها، در نظر گرفتن ارتباط 
بین تراکنش های مختلف، اســتفاده از ترکیــب چندین مدل 
یادگیــری مختلف در قالب روش های نویــن یادگیری عمیق 

مهم ترین نوآوری های این طرح بوده است.

روشی برای کشف تقلب در تراکنش های بانکی

نابودیعفونتباکتریاییباویروس!
محققان از یک ویروس برای مبارزه با عفونت باکتریایی ریه مقاوم 
به دارو اســتفاده کردند و دریافتند که این درمان قادر است عفونت 

را از بین ببرد. 
به گزارش ایســنا و به نقل از آی ای، آیا می دانستید که ویروس ها 
می توانند باکتری ها را از بین ببرند؟ این حقیقت دارد و این اســلحه 

جدید به میزان قابل توجهی برای دنیای پزشکی نویدبخش است.
اکنون محققان برای اولین بار با موفقیت از باکتریوفاژها برای درمان 

عفونت ریه مایکوباکتریایی مقاوم به آنتی بیوتیک استفاده کرده اند.
طبق بیانیه مطبوعاتی این گروه از محققان از بیمارســتان بهداشت 
ملی یهودیان در کلــرادو آمریکا، این روش درمانی روی یک بیمار 

جوان ۲۶ ساله مبتا به »فیبروز کیستیک« که پیوند ریه شد، جواب 
داد.

بیمارســتان بهداشــت ملی یهودیان تنها مرکز در جهان است که 
منحصراً به تحقیقات پزشــکی و درمان بیماران مبتا به اختالات 

تنفسی، قلبی، ایمنی و مرتبط با آن اختصاص یافته است.
»فیبروز سیســتیک«)Cystic Fibrosis( یا تارفزونی کیســه ای یا 
سفتی مخاط، نوعی بیماری دگرگشتی)سوخت وساز( بدن است که 
بر اثر آن ترشحات در بخش هایی از بدن سفت و چسبنده می شوند. 
این بیماری یکی از شایع ترین و جدی ترین اختالات ژنتیکی است 
کــه در هر ۲ تا 3 هزار تولــد یک نوزاد را مبتــا می کند. در این 

اختال ترشحات ریه، لوزالمعده، کبد، روده و دستگاه تناسلی غلیظ 
و چســبنده می شــود. این در حالی اســت که در افراد طبیعی این 
ترشــحات غالباً رقیق و غیرچسبنده هســتند، عاوه بر این میزان 
نمک موجود در ترشــحات غدد عرق نیز افزایش می یابد و در واقع 

نمک مورد نیاز بدن از طریق عرق دفع می شود.


